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LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, SEPTEMBER 20, 1971 9:55 A.M.

- e A

THE COURT: The case of People va, Manson?

(Whereupon, the following préceedinga were had
at tha.bench among Court, counsel and the defendant,
outside the hearing of the jurors:)

THE COURT: M. Manson, 8gain we will agk yot whether
you can and will be quiet today and not disturb the court.
If you can, of coirse you can remain. If you cannot, then
you'll have to remain in the lockup behind the courtroom
here. |

THE DEFENDANT: I have no judgments in this coutrtroom?
None ;whatsoever? '

A THE COURT: Can you tell me that you will be quiet?

THE DEFENDANT: I wouldn't want to misrepresent
anything &0 you. |

THE COURT: All right. -I'll sllow you to be here
today. But the first outpurst, the disturbing of the court,
you'll have to leave.; o

I.ei: 's proceed
THE DEFENDANT‘ Hy pésit:lon hasn f; changed, though.
THE COURT: A11 right. Let's proceed.
| CWhe‘reupon, the, f&lib;:in'g?isi:oceedings were had
in open court, wit:hin the presence and hearing of the
Jury:) R ' '
THE COURT: The People may proceed.

MR, MANZELIA: The People call Sergeant Whiteley.
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THE COURT:! The record may show that the jurors and
alternates are 81l present.
| Good morning, ladies and gentlemen.
(Whereupon, murmurs of "Good morning, your Honor," |
" were heéard from the memberg of the jury.)
THE COURT: The Court's happy to see you all.
| The defendant ig present with his counsel, Mr.
Kanarek; Mr. Manzella for the People. .
MR, KANAREK: Oh, your Homor. May we approach the bench? |

T

THE COURT: Yes, you may.
(Whereupon; the following proeéed:!:ng_a were had
' &t the bench among court and counsel, outside the
hearing of the jurors:)
MR. KANAREK: Your ,Hon;:r, I represent to the Couxt that

| T did research over the weckend, and there's absolutely no
. basis for this hearsay, self-serving --

THE COURTI! Do you mean the ~~ asking ~ Sergeant
Whiteley whether he was able to find Shea ag a result of his
Investigations? |

. RKANAREK: Yes. And that's absolutely unheard of in
t:he lawé your Homoxr.
+ 41 THE COURT: I don't know of any case that has ruled
0;1 the point. But :I.t seems to me that ~-

. I:, .m KANAREK* ‘It shearsay.

-

'I.EE‘. COURT' Ib seems to me to be analogous to those
cdses "wﬁéi'éin ’tb‘.ere L8 a presumption or -- or an inference

raised, say, ahort of gseven years ~= that the seven years

’ .. . R
. .1'1 * [ oy
; T e H
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value.

presumption arises a8 to death.

TUnder certain circumgtances «- under all circum-
stances, where a defendant has not been ~- or where & person
has not been h‘ea;.l:d of during that period of time, an :I:nference:
can be raised as a result of evidence presented short of
geven years.

MR. KANAREXK: That's why we have rules of evidence;
though, your Honor. It's hearsay; it's immaterial; it's
Irrvelevant.

The prejudicial effect far outweighs any probative |

Human affairs being what they are ==
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THE GOURT: Hel;,.the Court =--

Nm.;m‘aﬁﬁfé"ﬁ'ﬁﬁ.;-} Shea could have -- it's actually --

. THE - COURT: - The -Gourt believes that 1t's a matter of
weight‘fof the‘hury.to determine; and it does have probity;
and the probity outweighs any prejudiclal erfect that --

MR, KANKREK: There's no foundation for 1t, your Honor,
The man i nerely «~ :- '

THE COURT: You may proceed,

MR. KANAREK: -~ merely a police officer,

Your Honor, may I make the record on it? Your
Honor?

THE COURT: Ne, I'm not lnterested in hearing from you any
further,

MR. KANAREK: May I have a continuing objection on this?

THE COURT: No, you may not,

MR, KANAREK: So that I don't have to object {o évery
questlon, your Honor? -

THE GOURT: Well, if it's ~-

MR, KANAREK: I mean,,#f he's going to testify to nothing
but hearsay -- '

THE COURT: 1If 1t is based on your objection as heretofore
stated, yes,

MR, KANAREK: And furthermcre, I object on the grounds
it denies Mr. Manson a fair trial, under the Fourteenth
Amendment to the United States Constitution; and due proggss
under the Californla Constitution; and equal protection ﬁﬁder
the Fourteenth Amendment of the United States Constitution;

That that denles him & right T€o confront under the

R CieloDrive.comARCHIVES
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ﬁ!,"f We are entitled to discovery, This has never

Sixth Amendument, the right to effectlve counsel; no discovery
has been made concerning this, _

We are entitled to dlscuss it, I meke a motion
for an evidentiary hearing, that this man testifies outside

the presencde of .the jury as to these matters,

heen.made avgilable;to-us,Jand this is & second violation of
due procesa andaequal protedtion for the District Attorney, '
all of a sudd@n, tO*uring up this type of evidence without =-
without infofming‘us in advance that this is going to take
place, . 4, » .

This 1s the first that we knew of 1t, was last
Friday. And I have researched it over the weekend, and there
is absoluteiy no basis for it,

Now, we were told what would be discovered, and
this was not part of the evidence,

MR, MANZELLA: Well, your Honor --

MR, KANAREK: None of this was made avallable to us, your
Honor,

MR. MANZELLA: Your Honor, because of Mr, Kanarek's
statement with regard to discovery, I think I should say that
this informatlion 1s contained in the Homicide Manual, in
various places., In other words, I believe there are actual
coples of telegrams which Sergeant Whiteley sent,vand which
are ¢entained in the Homié¢ide Manual, along with persons he
did contact, and the result of his continuing lnvestigation of
the Shea case, |

Furthermore, Sergeant Whiteley testified

CieloDrive.cOmARCHIVES
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further,

| been previously duly sworn, resumed the stand and testified

L]
N

- N S S . e . - . - 71u0
* K 1 ;‘_' " -~ ’ ’ ’ .

substantially as I will ask bim to testify today at the
Grogan trial, and that that is contained in the transcript of
that case, ‘ :

THE COURT: All »right, |

MR, KANAREK: Well, your Honor --

THE GOURT: The Court's not interested in hearing any

MR. KANAREK: We ask for an evidéntiary hearing, your
Honor . . '

THE. COURT: The Court denles your motion for an‘eV1dentia
heafing. The Court denies all your motions in respect to it.

MR, KANAREK: 'Well, then, may I have -~

THE COURT: The Court will hear the questions,

MR, KANAREK: May I have a continuing objectlon to all
of this, so I don't have to -- on all of the bases that I
have indicated here, may I have a continﬁipg-obaection on
that? | |

THE COURT: TYes, you may.

MR, KANAREK: Thank you. Now, I ask the Court to -

‘THE COURT: Let's proceed.

_(Whereupon, the following proceedings were had'%n :

open court, within the presence and hearing of the jury:)

_ PAUL J, WHITELEY,
recalled as a witness by and on behalf of the People, having .

further ag follows:
AP DIRECT EXAMINATION (CONTINUED)

ry
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BY MR, MANZELLA:
8 Sergeant Whiteley, as the homic¢ide investigator
asalghed to this case ~- 1
MR, KANAREK: Your Honor, I would object to any preface
or argument, Can he not just ask a question?
And I object to the -~ this is no --
THE COURT: The objectlion is overruled.

CieloDrive.COmMARCHIVES
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AB-1 1 Q BY MR, MANZELLA: (Continulng) -~ did you make
@ , | efforts to locate Donald Shea?

s | A Yes, I did.
4 & And would you tell us what you did in that

4 5 connection?

. 6 | A I sent nation-wide teletypes to all missing

| 7 persons Qetalls throughout the nation,
8 I gent teletypes to the FBI, the Californla

9 Investigation & Identification Sectlon in Sacramento;
’ 10 I sent teletypes to the State of Massachusetts,
1l | Texas, Nevada, Arizond, and California, specifically to the
12 | Division of Mental Hospitals; also in California, to the
13 | Division of Mental Hospitals, '
14 I checked the State Department, Division of

. 15 Passports; the Department of Motor Vehlcles, for driver's
16 | Liicense record,
17 I contacted the Southern California Credit
18 | Unions and Film Maker's Unions,
19 I contacted the Veterans Administration, I
20 | contacted the milltary records that -~ ét Lexington, Kentucky.
21 - I can't remember any more of them,
2 .FQ? ’ ”bid you c¢ontact the Coronerts O0ff{lces?
23 . : x* A Yes,
% & 1{_\;1(_1 in what stabes?
¥ %5 | - A California -- specifically, in California,
'] 26 Nevada, Arizona, Texas, Massachusetts, |
_ 27 Q P ?i&'ﬁb& contact the Social Security Administration?
. 28 A - Yes, T9ddi.,
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¢ Did you contact California Workmen's Compensatlon?

Yes, I did,
d Did you contact the United States Postal Service

in any state?
a Yes, I did,

q And do you recall in what states, specifically?

A Massachusetts, Texas, Nevada, Las Vegas,
California,

& | Did you contact the Internal Revenue Service?

A Yes, I did.

Q . Did you contact any utility companles?
& . ¢ T can't recall,
j‘
'%Q,' All right. As a result of -- strike that,

In the teletypes which you sent to these agencies,:l
did théy contain a d;sdriptioh a physical description and '
the nicknames of Donald derome Shea?
THE GOURT- The Court will sustain its own objection to
that, The ansWer is strickan.
;é‘ L BY ﬁR MAﬁZELﬁA‘ As a result of your efforts,
were you able to locate Donald Jerome Shea or his wheresboubs?
A No,
MR, MANZELLA: All right. Thank you, I have no further |
questions of Sergeant Whiteléy~at this time, your Honor, A
THE COURT: Any questlons; Mr, Kanarek?
MR, KANAREK: Yes, your Honor,
If I may have a moment?
THE COURT; You may .
(Pause in the proceedings.)

CieloDrive.cOmARCHIVES
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"before these people on the Jury, with the purpose of getting a

-eonviction for first-degree murder against Mr, Manson; is

. on behalf of the prosecution?

e
s e e | 7Lk
. = st o o < - . . . -

., . CROSS-EXAMINATION
"_"._ o :. \ , 1':
BY ¥R, KANAREK: ' = o'

;Qfﬁ' %ow; Officer,you have done all this checklng; is
that Eof;éct? I
A That's correct.
Q And you did all this checking at a time when

Mr, Manson wag being prosecuted in comnection with thils case;

is that right?

A Yes, during a portion of -~- the major portion of
that time. )

Q And during thiz time, your state of mind was to
convict Mf. Manson of first~degree murder? '

A No, sir, I don't cénvict anyone.

] Your purpose was to gather evidence -~ your

intent and your motivation was to gather evidence to bring

that correct?
A No, silr,
Q Your purpose was not to gather evidence against

Mr, Manson?

A . No, that was my purpese, was to gather information,
G - To gather evidence?

A And evidence,

g And your purpose in gathering thls evidence was

A Yes,

Q@  And the purpose of the prosecution is to convict

20 gm

e CieloDrive.comARCHIVES
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Mr., Manson?

A Yes, 1 suppose so,
Q Well, there's no question in your mind about that,
is there? ‘

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, The guestion's
been asked and answered,

Q . BY MR, KANAREK: Is that right, Officer? Your
purpose was tb.convict Mr, Manson for murder in the.first-
degree? That was your purposeﬁand motivation in connection
with your setivities in this case, in what jir, Hanzella has

termed your position as chief Investigating offlcer?
ﬁg.fﬁﬁNzELLA: The question has been asked and answered,
<7 %HE éOURT: Sustained, \ |

FR, KANAREK: Thank you, your Honor,

..y
i
'

‘

b

P T SR
v .- l"‘l 3oy 't 46
v Tank yog,{ Offieer,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Ac-l . | MR. MANZELLA: I have ;10 questions on redirect examina-
® s | tien, your Honox.
3 "THE COURT: Call your next witpess.
s | MR. MANZELIA: The People call Mr. Paul Watkins.
* 5 THE CLERK: Would you yaise your right hand, pleage?
6 You do solemnly swear that the testimony you may

7 give in the cause now pending before this court shall be the
s | truth, the whole truth, asnd nothing but the truth, so help

o | you God?
.10 THE WITNESS: I do.
n i o ‘ |
e | PAUL WATKINS,

13 called as a4 witness by and on behalf of the People, having
14 been first duly sworn, was examined and testified as follows:

. 5| THE CLERK: Pledse take the stand and be seated.
16 Pleage state and gpell your full name..
W - THE WITNESS: Paul Watkins; Wea~t~k-i-n-gs.
8 . '
1| DIRECT EXAMENATION
2 | BY MR. MANZELLA:
21 Q@  Mr. Watkins, do you know the defendant in this

2 | case, M¢¥. Charles Manson?
23 A 'Y?és i
S And when did you first meet Mr, Manson?
| In the spring of 1968.
¢ And where ﬂicl you meet: hin?
‘ In ;1 housé in Topanga Canyon.
A‘gd. was’ }:hat Eimuse o Summit Drive in Topanga

26

il

27

o > O 'O

}" Ce " " §
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canypﬁ? o
A Yes.
Q@  Now, who was at the house on Summit Drive im
Topanga é,anyon, at the time that you met Mr. Manson?
A A guy named Bruce, and -- )
THE GOURT: Get a little closer to the microphone,
would you? About an inch away. .
THE WITINESS All right. Well, there was &8 guy named
Bmge ) an@ a guy named Maxk. ' |
‘ - 5,* " Were there any other males at the house?
L AT And Charlie was “i:here. 'And then there was about

R ten girfs, sqmth:[ng 1ike i:hat. Thete was Snaké and Ella

and == . ,'-‘;* b

@ Is Eils, Ella Jo Bailey?

A Yeali. And Stép!mnie, and Maxry; and Brenda; and
Katie and Sadie.

Q All right. Was Snake, Dianne Lake?

A Yes.

Q And wag Brenda McCamn at the house on Summit

Drive?

A Yes. | ‘

;Q, . Did you later know her by some other name?

A 1k «- I have heard her use other names.

Q Did you also know her by the name of Nancy i’iman? ‘
A Yeah. | '

Q Mary, was that Mary Brunner?

A Yesh.

Q

And Lym, was that Lynn Fromme?

CieloDrive.COmMARCHIVES
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+

A Yes..

Q And Sadie, was that Susan Atkins?

A Yes. |

Q And was Sandy Good at the house on Summit

Drive, 1f you recall?

A Yes.

Q Now, did you stay at the house on Summit Drive
when you ﬁ.rst* met Mr. Manson in the spring of 1968?

A } Dnl:y one night.
. 'Q + And when did you mext see Mr. Mangon?
oA In the. summer; ,abou,t == of that same year, gbout
June or Juiy,: o a ;

Q . OF 19687, .

A ies. ;

4 7. ; And where did ‘you see Mr. Manson?

A At Spahn's Ranch.

Q And were other members of the Family at the Spahn
Ranch at that time?

A Yes.

Q Now, did you see Bruce Dayis at Spahn’s Ranch
when you next saw Mr. Mangon?

‘ A No. .

Q Did you bee Steve Grogan at Spahn Ra.nch'whm you

next saw Mr, Manson?

Yes.
Q Did you know Steve Grogan by a nicknsme?
A Glem. |
f‘ '
Q Now, did you begin living at Spahn Ranch with

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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:“'.l' f,“r.'.‘.V'A Pt .-
Ac~& . | Mr. Mansom and ‘the Family in June or July of 19682

® : AN Yedl -

3 | Q And}f.Or'how 1ong did you live at Spahn Ranch
s | with Mr. Manson and the Family?
: 5 A Hoom ~= almoét continuougly until October.
, 6 Q  Of 19687
\ 7 A Yes.
8 Q Now, In Oc¢tober of 1968, did Mr, Manson dnd the

9 | Family leave Spakm Ranch?
10 Yes.
n And were you part of the Family at that time?
12 Yes.

13 Did you leave Spahn Ranch algo?

4

o 1

16

Yes.

And where did you go?

To Barker's Ranch.

17 Q And did Mx. Manson and the rest of the Family
5 | go to Barkex's Ranch?

- O > O > O b

1 A Yes, except for & couple of girls that stayed
20 | at the Spahn's Ranch.
2 Q Now, is this Barker's Ranch which is near Goler
Z | Wagh in Death Valley?
% A Yes.
% Q And to get to Barker's Ranch on that occasion,

: % did you go through Ballarat?

b % A Yes.

. 7 Q -And through Golexr Wash?
' 28

A , Yeas.

O
A
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Q  Fiow, exéépt ‘;Ebr““t;:aiﬁs away from Barker Ranch of
short durdtion, for :;_approximateiy how long did you rémain at
Barker Ranch? | |

A Until a couple of weeks in January.

Q Of 19697

A Yeg.

CieloDrive.comARCHIVES
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P

Q Now, during that time was Mr. Manson and members
of the Family staying at the Barker’s Ranch?

A Yes.

Q Now, atd they also stay at Meyers' Ranch or did

| the Family restrict yourself -- did you or the Family restrict;.:

yourself to Barker’s Ranch?
A We used them both.
Q Approximstely how far from Barker Ranch is
Meyers' Ranch?
A A quarter of a mile,
Q Now; in January of 1969, did Mr. Mansén and the
Family move gome place?
Yed;"-_
Q Wheré di.d you go?
: Ay To 8 houge in Canoga Park,

o Was that on Gresham Street?
A - Yesa . L
Q- Did you go with Mr. Manson and the Family?
A Yes ' T ths

] -Mrd Watkiﬁsi, dirgct:h;lg your attention to the two

| photographs which have been marked People 8 82-C and 82-B for

identification.
Do you recognize what 1s shoyn in both of those
photographs?
A Yes. '
Q And directing your attention to the house which
is shown in People's 82-B for idemtification.
Could you identify thdt house for us?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A Yes.

Q And that ig that?

A It is that house that_we moved to in Canoga Park.

Q Is that what you refer to as the Gregham Street
house?

A Yes.

? All right. Directing your attention to the . -
photograph marked 82-C for identification, is the same house
shown in this photograph? o

A Yes.

2 And is that to the left of the photograph asyou
look at it?

A Yes.

Q. Now, when you moved to the Gresham Street house,
d:t.d Ste.ve Gragan -« 1f you recall, did Steve Grogan or Glem

1 *move there with Mr. I'Ianaon and the Family?

A Jtes, be. cud. L %'; ;
QR - h{ow:, do you recall seeing Bruce Davis at that
time? . |
Aﬁ;wﬂo, "‘e'f .
@ Now, did you meet -- strike that.
Do you know someone by the name of Bill Vance?
A Yes. . '
Q@ - . When did you meet him?
A Shortly after we moved into nhe Gregham Stl:eet

: house.

Q@ - And thig is in Jenvary of 19697
A Yes.

CieloDrive.comARCHIVES
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Q Now, did you later also know Mr. Vance by some
other name? '

A.  Yeah, 1 heard him use another name. -

Q Did you know him by the name of William Rex
Cole, C~o=1~e?

A Yegh, that was it,

Q Now, do you know a girl by the mame of Barbara
Hoyt?

A . Yes.

' .. When did you Eirst meet her?

.

Q
3
‘ t A At the Gresham Street house, later on, about

: ‘erho

QI S B
o A -‘ Yes. o

Q,‘; ‘an,, smne,ﬁ:[me after you moved to the Gresham
Street house, in January of 1969, did you ~~ did Mr. Manson
and ‘the Family, including yourself, move from the Gregham
Street house to some place else?

A Could you come again?

G Sometime after you moved to the Gresham Street
houge in January of 1969, did you leave the Gresham Street
house and go gome place elge; that is; Mr. Manson and the
Family, including yourself?

A Yes.

Q Where did you go?

A Well, first we went for about tem days to a house
up in Santa Monica Mountaing,

Q How long did you stay there?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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o " A . ~Bbout ten days. And then, we went to the Spatm’'s

Ranch. - . - N ,lj"c ! ‘.i, !
Q@ - And in what month of 1969 did you move to Spahn

~ Ranch? SRR

A - %qmgtipgwq;ougd- March.
Q Noﬁ; when you moved to Spahm Ranch, did Mr. Manson
and the other members of the Family move to Spalm Ranch?
A No. A few people stayed at the Gresham Street
house for a little while.
Q Now, sometime after you -- gtrike that.
Did Mr, Manson go to the Spahn Ranch when you

dLd?

A - Yeg: .

_ Q Now, soﬁetime after you moved to the Spahn Ranch,
did the other members of the Family that wexre living at the
Gresham Street house come to the Spalm Ranch to live?

A Yes.

Q Now, how long did you, yourself, remain at the
Spahn Ranch, 1iving at the Spabhn Ranch? '

A Until mid-May of that year,.

Q 19697

A Yes.

Q Now, v‘during the time that Mr. Manson and the
Family, fncluding yourself, were living at the Spalm Ranch,
did you have ~~- did you use anywhicles for trangportation
about the ranch?

A Yes.

Q What kind of vehicles were they?
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A We had an old..smdebaker and we had soime dune

‘ buggies and we had some old trucks.

Q And who drove the dume buggies, 1if you recall?
Mostly just the guys.

And who were the guys who drove the dune buggleg?
Myself, and Charlie, and Tex and Clem,

Is Charlie, Charles Manson, the defendant in this

e oo b

- cage?
Yes,

And is Tex; Tex Watson?

Yes.

And vhere did you drive them?

Oh, we used to drive around in the hills around
there, up Devil's Canyon and up around back of the ranch and

> O > £ P

| stuff.

On and sround Spaln Ranch?
Uh~huh

Now, do you know & man by the name of Danny DeCarlo?
Yes. i; : |

> £ > O

R Whm you went to the. ranch, with Mr. Mangon and.
the rest of the Family, :lncluding yourself went to the Spahm
_Ranch :l.n Marcb, of 1969, d:;d Mz.« vDeCarlo begin to live at Spaln
Ranch with you and the xest of the Family?
| A Yese’f-. 3‘.-}} ‘:'

Q And when yau 1eft Spahn Ranch in May of 1969

where did you go‘?

A To the Barker Ranch.
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la-1 1 Q And excépt for trips away of short duration, how
. 2 | ‘long did you sfay at Barker Ranch?
3 A Until October.
4 Q Of 19697
) 5 | A Yes.
6 - Q | i\fow, again, except for trips of short duration
7 | away from Barker Ramch, were you living at Barker Ranch in -
o | September of 19697 |
° . A Yes.
10 | Q Directing your dtftention to the date of September |
n 1st, 1969, dld you leave Barker Ranch on that date?
12 A Yes.
13 Q Now, sometime prior to your leaving, did anyone
¥ | - that 18, sometime prior to your leaving Barker Ranch, did
-. 5 anyone come to Barker Ranch?
6 | A Yes. ’
T Q Who came to Barker Ranch?
S A Well, first, Tex and Brenda and Bruce ceme up.
® Q And Bruce; is that Bruce Davis?
2 A Yes.
2 And shortly thereafter, Snake and anqther girl
2 { Kitty and Sheri, and -~ and; uh, Charlie came up theve.
s | And then, Tex and Bruce and Brenda came back up again.
. # a] pid Barbara Hoyt come to the ranch shortly before
M » you left on Movember lst, 1969?
* | # A Yes, she wds the:;e, too.
. | A ) And the “Cha,rlié" you refer to, is that Charles
% }ianson, the defendaat in ::h:l.s case? AR SRS ¢ oo
_ ST S P
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A Yes. ,

Q Now, approximately how long before you left on
September lst, 1969, did Mr. Manson come up to Barker Ranch?

A About 24 hours. .

Q And while Mr. Mangon was at the ranch, before ==
before you left the ranch on September lst, 1969, did he

talk to you?
A Yes.
Q Did Mr. Mangon talk to you about; Shorty Shea?
A Yes.

MR, KANAREK: Calling for a conmclusion, leading and
suggestive, your Honor.

THE COURT: Overruled. The answer may remain.

Q - BY MR, MANZELIA; Now, did you know a man by
the nameé of Shorty Shea?

A Yes.

Q Whexe had you met Mr. Shea?

A At Spahn's Ranch.

Q  Vas that during the time that you had lived at

Spahn Ranch? T

A Yes. . _ o

Q Now, .j-me‘re did ME, Manson ._t:._aikﬁ t.o you about
Shorty Shea? |

A On the front porch of sth.e ‘Bagker Ranch.

Q And is that the fron;; porch of the ranch house
at Barker Ranch? v o )

A Yes.

Q And approximately -~ strike that.

A}
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la=3 1 | Was this during the day or night that he spoke
2 to you?
3 A 1t wag during the day.
4 Q Who was present on the porch with you and Mr,
i 5 | Manson at the time he talked t:o you? ‘
, 6 ) A No one besides us.
| 7 Q -_iiow, would you tell :u‘s what Mr. Manson said to
4 you at that time? K “
9 _' . KANAREK:' Object on the grounds of hearsay, no
10 corpus del:l.c.ti, youf H.ono::y },'3 e J,' iﬁf’.‘. B
un THE COURT: Overruled- R
2 MR. KANAREK: Conclusion, irrelévant and immaterial,
B | no foundation. A
1| THE COURT: The objection is overruled.
5 A He said we had to kill Shorty. He said Clem cut |

16 his head off. And he sald that he's been bad-mouthing the
' | ranch and that he knew too much about the Fountain of the

B 1 Worltd and so == that he wag messing things up, up there.
19 THE DEFENDANT: Are you sure?
2 THE WITNESS: (Nods head.)
2 o  BY MR. MANZELIA: Do you know what -- do you
know a place known ds the Fountain of the World?
A Yes.
Q And was that near Spahn Ranch? Was that near
Spahn Ranch?
. | * | A Yes:
# THE DEFENDANT: How mdny times havé you gone over this

in your mind?

23
28

25
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la~-4 1 Q BY MR, MANZELIA: Now, during the time of ==
® 2 | strike that. |
8 Now, did ~- when Mr. Manson was talking to you,
s | did he say anything about the police?
s | MR. KANAREK: Object, youxr Honoz, the question has
, 6 been agked ag to what he gald, been asked and answered, as
| 7 | well ag == I object on the grounés-té‘f heaxsay, no corpus

8 | delicti, no foundationi irre]fevdnt and immaterial.

g | THE COURT: 'Ihq bbjection is sustained. . It is.leading.

0 | Q BY MR.. MNZELIA« ) Do you recall anythin,g’ ‘else

n | that Mr. Manson said to you? . .

Ll . C . '; o , *3 :

1B ] Q At that time? ‘ B A SRy

u oy A I thought T gaid, "He s been ¢alling ‘the man on
@ | e rmens |

16 Q And 4s that what Mr. Manson said to ‘you?

w | A Yes.

18 THE COURT: What was that, I'm sorry.

19

THE WETNESS: "He's been calling the man on the ranch.”

o | THE COURT: Get a little closer to that microphone,

21

will you?
THE WEIINESS: Okay.
Q BY MR, MANZELIA: All right, My. Watking, gome-

* time after Mr. Manson ndde those statements to you, and in
® | particular on September Lst, 1969, did you leave Barker
% | Rangh for some other place?
‘ 7 MR. RANAREK: Object, your Honor, it's beeén asgked

and answered.
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la=-5 1 THE COURT: Overruled.

¢ 2 | A Yes, I left shortly thereafter.

8 Q Now, for how long did you stay awﬁy from Barkexr
- Ranch?

s MR, KANAREK: It is assuming facts not in evidence,

¥

6 your Honor.

a : ‘ ' +
7 THE COURT: Overruled, yow may answer. -
1b fls.

=]

A I was gone for apptzjé & week.
F o

10

12 | | ‘ . S

13 ';,'.; N

14 . Ao~ g e -
" B . 3 i bop
N »

16

i7
18

19

26
21.
22

23
2%
2%
2%

27
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Q BY MR, MANZELLA: Then, you returned to Barker
Ranch?

A Yes. ‘

Q Now, when you retumed to Barker Ranch, approxi-
mately what date was that?
Uh, about the 8th.
Of September, 19697
Yes.
q When you returned to Barkex Ranch, to the Barker

> £ b

Ranch ared, did you also spend sometime at Meyers Ranch?

A Some.

Q Did you see Juan Flynn in that area?

A Yes. |

Q Did you see Danny DeCarlo in the Barker-Meyers
Ranch area?

A Yes.

Q Sometime later did you see the defendant ~-
strike that.

Did you see Steve Grogan or Clem?

A Yes. |

Q@ - Now; sometimé later did you leave the Barkex~
Meyers Ranch aréa?

A Yes. ,
Q And at approxim&te],y: ;qhat time did you leave?

A Around the fi:;st of October.

Q When you left, was Bar‘bara Hoyt stﬂlfat. the
Barker-Meyers Ranch area? ..l L it 0o

A No. T

I
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Q When *s-ns the 1astz time you! 'd seen Barbara Hoyt’:‘

A Oh, about a m,aek before T'd ieft. About a week
before the first of October she weut,:. . ,:

Who was she with?
Sheri Cooper.

Q And had yougiven her a ride to any part -~ any
distance from Barker-Meyers Ranch?

Q And where was she wh.en you' laét saw hex?

A Walking down across Panamint" ' Valley.
Q Wag she with anyone el‘se?

A Yes.

Q

A

A Yes.

Q Where had you given her & ride to?

A I gave her a ride to the top of the falls.
Q Are thege the dry falls in Golexr Wash?

A Yeg.

Q Now, after you left the Barker-Meyers Ranch ares;
the begiming of October, 1969, did you return thére to live
with the Family?

A No..

Q Mr. Watking, directing your attention to the
photographs which have been marked People's 90 for identifi-
cation.

Do you recognize what 1s shown in these photographs

A Yes.

Q Can you tell us generally what is shown in those
photographs‘l

A Well, thig first one isg -~

g

CieloDrive.cOmARCHIVES



7163

1b-3 - Q Let me Interrupt you.
(] 2 Is that the Barker Ranch area?

3 A Yes.
4 Q All :Eight, directing your attention to the

s 5 photographs =~ stiike that.

‘ 6 | Is the place where you stayed at Barker's Ranch
7 shown in any of those photographa?
8 A Yes.
9o | Q Directing your attention to Pepple's 90-C for

0 | ddentiffcation, is the place where you stayed shown in that
1 | photograph?

2 A Yes.
B Q Anﬁ’hdw s it shown in that photograph?
, 4 A It 1is circled.
. 5 Q Did you place that circle around that building
16 at another proceeding?
Y A Yes.
8 Q And did you place your initials "PW" inside
19 | that circle? |
® A Yes.
2L | | Q Mr. Watking, directing your attention to the
22 aderial photograph Which has been marked People’s 93 for
% | identification. T '
2 | Do. you récognize what is ghown in this photograph?j
" 5 | THE COURT: Ia fhat 93 on 927 - |
; 2 MR. MANZELFA: 1 beliéve thet's 93, your, H‘onok
oy ) BY MR. MANZELIA. Does this appear to be an

. 28

aerial photograph of the Spahn Ra_nqh and the. ‘a;:ea gsurrounding

. ! S ":
RO I
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1b«4 1 | Spahn Ranch?
. 2 A ‘It appears 8o, yeah.
3 Q All right. Now, directing your attention to the

4 | photograph; and in particular that area of the photog‘_::éph
* 5 which depiéts Spahm Ranch.

R 6 , - Can you tell ug where you stayed during the time |
| 7 that you gpent at Spahn Ranch with Mr. Mangon and the Family?
g | THE COURT: You can use that pointer there that's
9 | in back.
0} THE WIINESS: Where 1 stayed?
u g What do I do with this?
2 Q BY MR, MANZELLA: You can get up and come over
B | to here.
1 A Well, I stayed at this ranch here (indicating),
. 5 1  and the ranchhouse right back here (indicating), and I st;yed
16 some here (indicating). i
w | Q ALl right. Would you tske this pointer and stand
18 back just a little bit, stand up on the steps. |
| THE COURT: Mr. Kanarek, perhaps you can stand back
2 1 go the jury can see.
2 f[: Q BY MR. MANZELIA: Stand up on the steps dnd point

22 to the place.

B THE COURT: Use the microphone.
* A T stayed here (indledting).
Q BY MR. I-iANZELIA' : Now, the first place where you
stayed, is that the sain buil,ding ﬁt Spahn Rang¢h:
A Yes. RN S S R
Q Where is the second Place ‘that; ybu st.ayed that

25
26 |

27
. ' 28

roor iy + 3 "n
i - i ‘1‘__,*

R N I A e
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1b-5 1 you just mentioned?

. 2 A Back here at the farmhouse.
8 Q  Is that where the label in blue appears
4 "Farmhouse"” on the aerial photograph?
' 5 A Yes.
) 6 | Q And where else did you stay?
7 | A Outlaw shack.
8 Q Is that the label bearing the designation which
9 appears on the photograph? '
10 A Yes.
11 Q Now, was there a creek ruming behind the main
‘2 | bufldings at Spahn Ranch?
13 A Yes.
) 14 Q And is that arvea which is designated "Creek"
. ' 15 | on the aerial photograph, is that accurately shown on the
16 | photograph?
17 A Yes.
18 Q Now, you can tell us approximately where that
19 creek began and where it ended, if those poirnts are shown
® | on this aerial photograph, People's 92 for identifiecation?
A A Those points aren't quite shown, buf it starts
22 over here (indicating). |
2 Q  Starts at the left edge of the photograph?
. 24 A And it goes right down (indicating) --
“ 5 THE COURT: ' Indicating & line roughly to the south
. % | of the road..| . -
® 2 . A BY MR, MANZELLA: Now, the creek, that you

® pointed out, toughly followed Santa Susanna Pass Road or went

I N A L

-
B
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ran parallel to it?

MR. KANARER: I'"1 object to that, calls for a
conclusion, and also to the use of the word "roughly.*

THE COURI: Overruled, the jury has seen the witness
indicate the line and the Court believes that it more or
legs roughly follows the line that he drew, moxe or leés
roughly follows the rxoad, south of it.

MR. KANAREK: But at the point where it ig at the main
bulldings, it clearly does not follow the road.

THE COURT: The Court believes that is an accurate
observation which the jury is able to determine from the

-photograph.
| MR. MANZELLA: All right, thank you. |

Q BY MR. MANZELLA: Mr. Watkins, when you left the
desert == or rai:hex vhen you left the Barkex-Meyers Ranch
axea,beg;f.m;ng in October, 1969, was Mr. Manson still there?

AT et

Q . When you left: the Barker-Meyers Rarch area in
the beginmning of O‘ctgbe::;@ c‘ai:-“ “1‘969, was Mr. Manson still
there? ' f

A He was the::e shortly before I left.

) Did you see him before you left at the beginning
of October, 19697

A Yes.

Q And was he there when you left the Barker-Meyers
Ranch area, when you left- the desert?

A Yes.,

Q Was he -~ were the other members of the Family

CieloDrive.coOmARCHIVES
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still there? |
A Uh, yes, quite a few of them,
MR. MANZELIA: Thank you, I have no further questions,
your Honor. |
May 1 have a moment, your Homor, to get an
exhibit?
- THE COURT: Yes.
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I with any —-

CROSS-EXAMINATION
BY MR, KANAREKX:
Q Mp, Watkiﬁs, directing your attention to -~ youtve
heard of the so-called Tafe-La Bianca murders?

A ;';Lﬁave I heard of the Tate-La Bianca murders?

1 ¢

1
]
L
® i
U
X
x

Yes,

fh - PR Y ;u-
N

£

people, book peoéplé, in connection with those events which
] - | ?» *”*p -,

s

&

A Yes,
Q, e An& diTEQting ,yéur attention to people, editorial

allegedlgfaccﬁ%réasbﬁ August 8th, 9th and 10th of 1969, those
alleged Tgte-La Bianca;murders you have made certaln money; is
that égéreet? '
A That's correct,
" Q Would you tell us how much money you have made by
way of your relationship wilith certain wrlters and book
publishers and allied -~ that is, pecple in the -- you're

stretehling. Are you —-

A Yeah,
2} - bored?
A - Yeah,

But let me tell you., Flrst of all, I didn't work

THE COURT: Had you finished the question?

THE WITNESS: -~ book publisher or --

MR, KANAREK; Pardon?

THE‘COURT: You iﬁterrupted your question,

MR« KANAREK: Yes, your Honof. The witness seemed --
THE COURT: Let him finish the question, and then -~ and
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EXTAN

(4!
l
v 'l‘

then get 6lbser to th@ m;crqphone and answer 1it,

Q “ BY MR KANEREK. Now, Mr, Watkins, how much money
have you?fepeive&*zor_éaking statements to writers, book
publishers, story??e;lers in connection with matters
allegedly pertaining %o the Tabe-La Blance murders?

A T made $1100, working with a group of journalists,‘
none of which were book puhiishers. |

They were just Jdurnalists for foreign publication;_

& For what?

A Fereign-publidations.

& Well, was Ivbr‘Davis one of those people?.
A Yes, |

Q Well, you kﬁow, of your own knowle@gé, that

T Davis parbticipated in a book —

A Yes, I do,

& -~ which incorporated your story-telling; is
that right?

A It's not totally, no,

§ ' Well, Hr, Davis, to your knowledge, is the author

of a book, ~-

A Yes,

Q& -~ 18 that right?

A Yes, that's right,

Q And this book inecludes material thét you told
Mr, Davis? .

A Somewhat twisted material,

THE DEFENDANT: Like your testimony?
THE WITNESS: Pardon me?

? ‘_ = CieloDrive.comARCHIVES
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. THE COURT: Mr, Manson, be quiet.

2 Get on with your questions.

8 MR, KANAREK: Yeés, your Honor, May the witness'

4 statement about "somewhat twlsted," may that be siricken as

5 not responsive to the guestion?

6 THE COURT: The motion is denied,

T Q BY MR, KANAREK: So you made $1100 ~-

8 THE DEFENDANT: You can postulate anything you want to

9 | happen, anyway 1%t's beneficial to you; '

10 :- " THE COURT: Mr. Maﬁson, you are going to have to leave
| now,

12 ,: THE DEFENDANT: Is it more beneficial to you that I go

13 | to the gas chamber? Tell these people what I do to liars.

4 | Tell them what I do with bhem,

5 | I generally run them out of my vision, don't I?
% ! I don't ;1ke people that lie, do I?

i r: f- You bebter tell Paul to knoek up another thought

S B in yourshead young marn,

Iy i‘ 4 Or, excuse me; young boy.

A a oA F

wjpﬁ ;; ';{ (Whereupbﬂ~ the Defendant Mansdn was ushered inteo

2l | the *deteﬂtion room ) L ‘

22 THE covﬁm: go dhead, Mr, Kanarek,

» | MR MAN?ELLA. ‘Your Honor, may the Jury be instructed
] % to disregardsﬁﬁl ﬁansonf;vstatements unless they're made
) % from the witness stand under oath?
: % MR, KANAREK: Well, your Honor, may we approach the

# | pench? '

B THE COURT: Yes, you may.

CieloDrive.comARCHIVES



10

1

12

13

14

i5

16

1w

18

i

20

21

23
24

25

26

27

- 7171

%..}‘
H

j. o (Whereupon the followlng proceedings were had at

;.the bench among Jourt and counsel outside the hearing of* the |

f
) % e ﬁ‘\‘ ;J .
Jury: ) R

» Jea

MR, KANAREK: I would ask the Court to admonish the jury

I B

d D1
not to cqnéfger;Mr.‘Mﬁhzellaﬁslast statement, about -- about

“unless they! re,seated on the witness stand under oath,” or
whatever )for any'pufpése ‘

And mere admonishment not sufficing, I ask for a
mistrlal, in view of Griffin vs, California, which allows a
man not -- I mean, I don't have to belasbor —- I am sure the
Griffin rule, the Court is familliar with,

And that has been invaded, without any chance of ~-
of the mere admonishment sufficing,

So, mere admonishment not sufficéing, I ask for a
mistrial, because this has invaded Mr. Mansen's right not to
intimidate hinself by that statement: "Unless he says 1t from
the wiiness stand uhder oath,"

' I do ask for relief,

MR, MANZELLA ; Th&t's the same admonishment the Court
gave on an earller occasion, when Mf. Manson made comments
directly to one of our witnesses,

THE GOURT: Of course, it's a difficult admonlshment to
make, -~ |

MR, KANAREK: Well, ho -~ |

THE GOURT' -~ geneérally to say that all of Mr; Manson's |
statements should be disregarded,

The Jury might conceivably take it incorrectly.

I don't think so, however,
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e Let's proceed,
3 %

st |

MR. KANAREK:
THE COURT:

Well, I ==
But they might conceivably take it
incorrectly, that all of the statements are to be disregarded,
even those that he might make under oath,
But I don't think that --

MR. KANAREK: Well, I don't --

THE COURT: -~ that the remark that lir, Manzella has
made, the Court does not belleve -~ the Court belleves 1t does
not cbnstitute any violation of the rules set forth in
Griffin, _
| I will admonish the Jury, however, tqo dlsregard
the statements just made by‘Mr. Manzella; and also --

MR, MANZELLA: Your Honor, I didn't.make any remark,
That was a reqguest for an admonishment.

THE CQURT: VYes, Well, it should be done at the bench.

(Whereupon, the following proceédings were had in
open ¢ourt, within the presence and hearing of the jury:)

THE COURT: The COu?f'will strike the guestion -—

or . the request of Mr. Manzella, and the words that

Mr, Manzella used in making the request of the Court,

" But the Court tells you all now that you are to

?

disregard the remarks just made by Mr, Manson prior to the

time thaﬁ\the Court caused him to be taken from the courtroon,
fli‘l Bl

h: 4Q [‘ BY"MR KENAREK-ﬂ So you made $1,100 in connection

ey

with these matters that you have spoken about; 1is that right?
A f’7 Yeé Jj ﬂ&
M) . And dﬁ you have,

t‘.-,~‘k IR

ld;{_;

-

in addition to that, certain

st ¥

Loty t}

] i
+ .
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other literary rights; is that right?
A Yes,

Q@ + . Would you tell us what these literary and story-

{ telling rights are?

; A}Ji' “The rights are supposed to be for the information

!" 4

: ,tﬁat I gave to Ivor Davis$ Jerry Le Blanc and Don Dornan —-

é v Q ) ”*Wbuld ‘you spell:those names for us?

Ed

A I-vqonr D—a—v~i~s Ivor Davis.

,-,.J-Qprurpy,éL~e B-l-a-n-¢, Jerry Le Blanc,

. D-oqn, D,?-r-n-aan, Don Dornan.
!

Now, but I was supposed to recelve one-seventh of

]

any -- any money that was made from any informatlion that is
already passed on to them,

q ‘So’yau have a céntinuing interest in the
publicity and -. and you have & continuing finaneial inteﬁest
in the publicity surrounding Mr. Manson; is that right?

A Well, it just so happens that it's wrong.

g Now, you have -- this one-seventh has to do with

. feature sales, does it not, in connection with what you —-

the publications that you have indicated? Is that right?

A Yes. .

Q So the more books that are sold, the moré news-
papers that are sold, the more that this information that ~-
that you have told these people, the more that that is
disseminated, the more money you make; right?

A Except for -- it expired 60 days after the Tate-

. La Blanca trial was over,
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Q Your 6ne-ae?anth expired?
A The whole contract expired.
@ I see. So now, you are free to go ahead and sell

whatever you want to mell %o completely new people, 1f you

' so desirve, right?

A If I 30 desire,

Q Correct?

A Correct,

Q Now, directing your attentlion, Mr, Watkins, to

-~ you're speaking of -- you've spoken to us about the period
which 1ncluded.December of 1968; right?

A Right.

Q At one time during December of 1968, were you and
Bobby Beausoleil thrown out of the house of Gary Hinman by .
Gary Hinman?

A . Yes., ‘

Q But you and Bobby Beausolell had an argument with
Mr, Hinman at that time; 1 that right?

A -correctién. No, Allow me to --
ngf Well -- |
{{‘ﬂé‘“" -= tell you what -~
: "-h You were asked to leave?

HR X ".Bobby«Beausoleil had the argument, and I Just

Wétchéd the Whoie thing. -

Q; You were aSRed by Gary Hinman to leave his home;

'L“

along with Bobby Beausoleil?

e -

A'J Yes. "l"'! JE

Q& Now, so your state of mind was, at Barker Ranch,
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1 1 you tell usg, that you were present with ~- leaving Barker
2 | Ranch, the Meyers' Ranéh also, with Mr, Manson, after you had

3 | been told, supposedly by him, that Mr, Shea was dead?

3 That is, thet his head had been cut off; right?

5 | A . (Indicating affirmatively.)

6 | . & Correct?

7 THE COURT: Answer out loud,

8 THE WITNESS: Correct,

9 Q BY MR. KANAREK: Would you answer out loud, wlth—

10 out the -~-

1 A Charlie didn't sleep at the ranch then, After

12 | that,

13 Q My question is: You slept at the ranch; right?
: A Yes,

s | Q And you slept -~ and then you sald, you had no

16 knowledge where Mr, Manson was; rlght?

17 A Most of the time, yes.

18 | Q Pardon? Right, you did not know where Mr. Manson
v | was?

2 | A Most of the time, yes,

21 | Q All right. And you ﬁefe -~ your state of mind was

2. | that you belleved that Shorty Shea was there; is that right?

5 | Af: " No, I didn't belleve 1t,
2 1iig_i} You didn't believe Shorty Shea wes dead?
; '{5,;;';; 54 Yo |
‘.23Ff~:g;}: Q . I-see, -But yow had no reason whatsoever to bellevel

2 | that was tpue, that’Shorty Shea was dead?

% |, A. - .Ne, I dﬁdn't, other than the fact that he told

A7
TR

LR o, A
. or - ' | €]
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me,
And I wasn't in the habit of belleving things,
then.
Q&  You weren't in the habit of believing things,
then? .
A Yes. '
Q Now, Mr, Watkiné, on‘how many occaslions in your

lifetime have you taken LSD?
A ‘Quite a few,

Now =~

ApproximatelyAISO times,

ﬁundreds of times; right?

150; perhaps 200, - '

You did not keep a log ~-

No., '

-- of your Eonauﬁption of LSD, did you? y
o, |
You have taken LSD ;o mény times that you -- that

o £ e Fr e v P

- you do not know how meny times you've taken it; is that

right?

A I don's ﬁnaw-an exact number, no.

q And when did you first start taking LSD, Mr,
Watkina?

A . : When I was 16,
t
Q ‘ i’And you are now what age?

T
> %

ol
.5; ; ] And up until let's say, the end of 1969, from the
1 tire you were 16 untii the end of 1969, you had taken LSD in

-
[y

ey |-
. .
LS
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»féﬁ?qiﬁfﬁany different places, —-

A
y [N 4

Py ow

A Yes,
" i 3 F.

) .
& 1 == 19 tndt riBht?,
A _ That's right,

™ .

P

Q t:j}iégaﬁbék;iSD at the Barker Ranchj rilght?
3¥:ﬁ{i Y?Q?;F PN

‘s At the Meyera' Ranch?

A Yes,

Q At Spahn Ranch?

A Yes,

A1 On Gresham Street?

A Yes,

) In Canoga Park?

A (Indicating affirmatively.)

Q Right?

A Right,

& In the Topanga Canyon area?

A Yes, |
Q ‘And is 1t a falr stateément that on literally

hundreds of occasions, you have smoked marijuana?

A Yes,

|
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Q What other drugs or narcotics have you taken
in your lifetime?

A I've used mescaline and psiloeybin; and
belladonna; opium; hashish; and heroin; and barbiturates;
amphetamines.

That's ~= that about sumsg 1t up.

Q And you've taken heroin with & needle in your
arm; right? -

A Yesg.

Q Have you taken sgpeed?

A Yes. |

Q And on how many occaslons have you taken each

‘of the diugs that you have mentioned to ug? Would you go -
down the list and tell us?
A A1l right.
MR. MANZELIA: Objection, your Honor. It 's not
relevant.
MR. KANAREK: It's relevant on the gtate of mind,
the credibility of this witness, your Honor.
MR. MANZELLA: Lt is iF he's taking them now, your
Honor. '; ‘o
KANARE;N That ig not go.
MNEETJ.A: Or if he was taking the
T ‘CoURT: k:entlemm, ‘Gentlanm., Don't argue,
Simply state the nbjéeﬁinn. o
Again, L '11 c&u‘tion‘ y’o‘u 'with regpect to that,
Mr. Kanarek,

- . i -
! i i

MR. KANAREK“I 'in BOYTY. Then may T d@pproach the

CieloDrive.cOmARCHIVES




7179

2¢c-2 , | bench? ‘
. 9 | THE COURT: No, you may not.
| 3 : The Court overrules the objection.
4 | I have told you before not to argue.
, 5 MR, KANAREK: I apologize, your Homor.
6 - THE COURT: You mey answer. How many times have you
. taken these drugs?
8 | THE WIINESS: T ghot heroin one time. I 've uged
o | speed or amphetamines approximately 50 times,
10 1've used haghish approximately 75 times. I have
n | used waxd jusns busidrads of times.
12 | o HZ ve used belladonna approx;mately 20 times.
1 | X have used opittm-approx:[matEI.y £lve ‘timag. -
B And I :anluded in --;as far as mescaline and
. , 15 pailocybin went, I included that‘ in the number I quoted for
15 | how many LSD trips I h.agi U
1w | 1 just rolled them all iﬁto aone, becauge they 're
1B | all pretty much the same, and called them LSD trips.
19 So all of those 150 to 200 times, I said I took
2 LSD, wasn 't all LSD; some of it was mescaline and some of it
2 | was psilocybin.
22 Q BY MR. KANAREK: And have you ever -- have you
2 | finished?
24 A Yes.
: % Q And are there occasions when, as you try to
. 26 ‘recollect, you do not know whether in fact something that
- 7T 1 you th'.ﬁ;nk you iecollect occurred in real life or not?
. B MR, MANZELLA: Objection; your Honor. The -- it calls
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2¢=3 1 | £or speculatiom and conclusion which is irrelevant.
. z | MR. RANAREK: It's ;i:‘e‘levant and materisl.

3 1 THE COURT: Excuse‘ e just a minute.
4 | KANAREK° 1 m sorry s your Homor, May I approach

" 5-_thebench? EEE L

) 6 ‘THE.. GOURT: Na, 1 ym ;15.3 nrbf..’ i

| 7 | | Overruled. . .. ..,
g | THE WITNESS: No, ther;aare ;ot.-'.éuch occ:asions. My

5 | memory ls vexny good -~ in. ,good shape. 5

10 Q BY MR. MK. And you -— 111 comnection with

1 | events which have occurred in the past, that you recolleéct,

12 | did some of these events occur while you were under th;e‘
e influence of oné or more of the drugs or narcotics that you

% | bave indicated to us?

® s A Yes.

6 Q And do you == |
7] A Not the events which I have spoken of here today.
18 - MR. KANAREK: Well, wour Honotr, may the witness bhe

19 | agked -~ may that last comment be stricken?

2 1 . MR, MANZELLA:; I oppose that, your Homor. Th

a THE COURT: The motion is denied.

2 1t may remain in the record.

2 Q BY MR. KANAREK: Mr. Watking -~

24

MR. MANZELLA: Your Hémor -~ excuse me, Mr. Kanarek.
=t Your Honor, I didn't heaxr the entire answer of

‘the witness. May I have that read? I didn't hear it.
27 '

. ' THE COURT: Very well,
28 i

26

MR. KANAREK: May we have the question read, your Honor?
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THE COURT: Read the quegtion and the entire answer,
then, would you, Mr. Willlams, please?

18

+ . -
SO A
- } . L . b
. = 1 - n - %
T,l ‘.‘ ] ) I. Y
S ANt
O O
] ]
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(Whereupon, the record was read by the reporter
as follows:

"Q | And you -~ in comneé¢tion with events
which have occurred in the past, that you recollect,
did some of thes¢ events ococur while you were under |
the influence of one or more of the drugs or narcotics

that you have indicated to us?

h, Yes,
"q And do you --
A Not the events which I haye spoken of

here today,") .

MR, KANAREK! 3So that was clearly not responsive to any
question, your Honor, that last statement, that gratuitous
statement of My, Watkins,

I ask that 1t be stricken.

THE COURYT: The Court's already ruled on the motion,
Ask your next question.

Q . BY MR.-KANAREK, You know what euphoria 1s,

M, Vatking?
. MR,iﬁANZELLA‘. Objéction, yanr HonOr. I1t's not
relevant, '

THE GOURT: Suataiheﬁ. _

Q BY‘MR. KANAREK. During any of these times thaﬁ

A .i -

you were taking the drugn or‘harcbtins indicated by you,

were you in a atate of euphoria? .
MR, MANZELLA; Objection, your Honor, It's not

relevank,
THE WITNESS: I don't kinow what "euphoria® 1s,
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- remain.

2d-2 1 _ ‘
® 2 | Q  BY MR. FANAREK: In comnection with your taking
5 | of LSP, Mr. Watkins, huve you ever had the occasion of being
4 | or a trip, or 2 fesling of under the influence, even though
5 | you had mot taken the LSD at the time, of near the time that
3 o | you felt the trip ox é‘mmg?
7 A, N6, 1'¥E never had any of that.
8 | R xmgnever had my ﬂuahbncksi'
° ;:"A7 S oNe. e TR f::
1 Q -”H.ave yqu evar hsd a bum tri.p?
moy A Uh =a yeu. NSRRI :

{i

e And would ym t:e’ll us what: your experience wes
® 'whenymhudnmwp?, "’
h H MR. MANZELIA: Objection, your Hamor. It's not relevant.
® e THE COURT: Objecticn sustained. It's irrelevant. '
o @  BY MX. KANAREK: Now, divecting your attention to
" the time that you say My. Mangon made these statements to you,
o you tell us that -~ that you did riok believe these natmnts;
right? -
A Right. | _
Q And you ~~ you left ~« you left the xanch some
24 hours . mﬁiy, &fter thege alleged statements wexe made
| to you; ta that vigher
o A might.
* Q Well, would you tell us when, lest, before you
| left the xanch -~ was that the Barker Ranch?
® "1 A You're asking the questions.
& . X anagking you, My, Watkine. Wds thab the Barkexr |

2z

o

19 ]

20

21

23
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23 1 | Ranch?
. 2 | A The ranch ybu arve talking about where he talked
3 | tome about vhai -~ d

o4 e Whexe you #ay he talked to you about this, yes,
. 5 A ! That was the Barker thch |
6 - "Q ‘Whex: %ud ynu last taken sny drug or narcotic
i | prior to the time th;w ym hftf the Barker Ranch on thst
s | occasion? . o -*u" b
o A It had heen May-of that: =« it had been in May of
100 | that yedr. o T
u | @  You hadn't teken any =~ anything since May --
12 A Yag,
13 Q we of 19697
Mo A Yes, |
. 5| 2 I sea. And at that time, when you left the Barkex
6 | Ranch, vﬁ&‘g did yoir go?
7 A I went to Lus Vegas.
ol Q You went to Lam Vegas. Where did you go in LEs
¥ | Vegax?
2 A To the -- my aunt's house.
21 o) To your smunt's bouge?
2 A Yeah,
23 @ And how long did you stay at your amnt's house?
| = A 1 stayed there overnight; and then the next
3 ® | worning, I went to Los Angeles,
i 26 Q And diyecting your attention to your method of
‘. 7 | pransportation, how did you get to Las Vegas?
b 28

A By bug.
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. o
< T

2d-b 1 Q@ And how d1d jou get to Tos.Abgelea?
@ : | A Oh, you mean to Las Vegas? I hitchhiked,
a3 | . To Los Angelen] T got theré by bus.
R Q . And when Mr. Mengon supposedly told you these
‘5 | statements that you tell ug that you didi't belleve, what
. 6 | did you say to him?
T A Nothing, Not for & long time, I didn't say any-
8 | thing.
9 7] What do you mean By " long tine"?
1 A Not until =~ for mbout three hours.
1 [ ‘For about -« are you tired right now, My. Watkina?
2 | Soxt of tived?
B 4 No.
u ot THE COURT: Proceed with your questioning, will you,
® % | Mr. Ranarek?
al MR, KANARER: Yes, your Homer.
7o Q@  For ahout three hours, you didn’t sey énything;
® | is that right?
® A Hot to Chixlie.
° @ And then you pame back, after having left, end
* | gaid domething t¢ Chaxiie?
= A Yes.
® Q And where did you go during the three hours?
« i : A I wandered around the xanch., I ate dimper. I
® | stayed vight at thiy Baxkar Ranch. '
* Q So the scene {g that Mr. Manson comes up fo you and
| . “ makes these statements; you then leave for three hours, welk
| ® | mround the zanch, have dinner, and then come back; 4s that Lt?
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A

| didn't talk to him,

- Never left. I just stayed at the ranch, and

T
ok
e
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a
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Q Fox thrfeé -i'ghﬁ;:s, you ‘left My, Mangon's immediate

presence? ) i

ﬁ Y?a.
1l | Ana just prioy.to the t:lme that Mr. Manson

auppnsadly made ‘these st:atemmt:: to- ’yw., Mr. mtlcins, wheare
were you? e T

A AE the Meyers Rénch. =

@  Whare weve you «= where on the Meyers Ranch?

A Up undemeath the £ig tree,

0 And where was Mr. Mangon, just prior to the time
you saw him, in your immediate view?

THE COURT: If you know.

THE WIZNESS: I don’t knov.

Q& BY MR, KANAREK: Well, you hadn't seen Mg, Manson
before thatday; is that right?
Yot for a long time.
That's what T mean.
Yegh.
On that day, you hadn't peen him for a long time?

& B O

Yes.
Q And- go when you saw him, he came from where?

| Wheve did you see him walking from?

A I didn’t wee him walking. I welked 4un, and he
vas in the hduse,
| Q@  And you hadn't geen him for sometime?

A Yesg,

Q Now, Mr. Watkins, have you -~ you've spoken ko
law enforcement officers on many occasiong; is that right?
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A mhat's xighti. oL h

Q Cmceming Mr- Hanam; rightz

A Right,

4] On how many different occagions?

A Oochh =~ I'd say dorens of cecaxions.
] Dozeng,

A Yes.

Q ~= literally, that yon've spoken to law enforpe-

j ment officera?

A Yen.
9 About Mz, Mangon?
A Yesg.,

Q And on this occasion that you axe speeking of, ,
where -= wherein you say that Mr, Manson made thesge statements,

| did you -~ did you have any occasion to write down snything

| that he aaid?
A Did I have any cecasion ko write dowa anything
| he said?
Q  might
A No. ,
Q And you hadn't seen them for sometime; right?
A Right.

Q@  And thig was inaide the houge, that Mr. Manson -

A Yex.

Q And how long hisd it been since you'd seen him?

A Since May of -~ no, wait a minute. Since sbout
&mea 1 saw hinm for ¢one afternoon.
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Q June of '697

A Yes.

2 86 Mr, Mangon ~=- s0 you vams upon Mr. Mansop in
the house, and you dida't know he was there?

A 1 did,

Q  Right?

A 1 did know he was there.

q You did know he was there?

A Yes. ;..__-

@ Tgee. "

Aud who had told you that he was there? Or how

didm*'f"‘: o b

A e of i:hg g:t,rls had 'l:ﬁld ey

e That Mrc. Hanaon- wu 1,_n| the house?

A Yes, TP T

Q  Vhat girl told you that? . |

THE COURT: You naedn 'v afigwer that. That's immaterisl,

Q BY MR. RANAREK: How long before you cvame to
where Mr. Mangon wes did ~- did this girl tell you thal Mr.
Mangon was there?
. THE COURT: That's {mmaterisl.

MR, KANAREK: May I approach the bench, your Honor?

THE COURTI: No, you may not,

Q BY MR. KANAREK: So you came in, and Mr, Mangon
wap there. And then what happened?

A Oh, there was ~~ they were ai::eady in the midat
of a conversation, #nd they conversed for @ while and talked
on and on.
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Crockett, Bruce Davis, Charlie Msnson, Tex Watson, were all

] Who's "they"?
A Oh; there was ~- there was Brooks Posten, Paul

13

sitting around the t‘a‘blzg v
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Q All right, and what wag gaid? |
A The conversation was mostly about ideas. Every-

one was talking about idens snd —<—endraly, therswms some

talk about some fellow named Frank Retz. And there was some

talk about how =~ about a yaid that went on at the vanch and
AR — B e il

how the paiid:e were so mean, you know, Just was talking

o

| . aboat what was gotns on in our Lives, vhile we had been

apaxt. That about sumg 1t up.

Q Yeéh, then, what hlpﬁmd?

A Then, T went walking oui: the door snd Charlie
walked out behind me, And that's when he told me,

Q And he Ieid his hand on your shoulder a#nd told
you this? '

A Hah, no, he didn't lmy hig hand on my shouldex.

Q Well, what =~ he just -- you got up and left
first, and then Mr, Mangon got up and left?

A Yes, g

Q. And hé ;.fciilmd you out the doox?

Ai . Yes, T reckon, He wes right behind me coming
I

Q Then, what occurred?

A And he tcaid ne abmi: lpiq they had €o kill Shorty.
And it kind of blew’ my mind, but I didn't believe i, I
didn't want to, because -~ thdt's more what it wam Like.
I dldn’t want to believe it.

Q It blew your mind?

A Yeah.

Q What do you mesn by that?

CieloDrive.cOmARCHIVES




10

1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

© 25

26

27

28

- 7192

MR, MANZELIA: Objection, your Honox.

MR. KANAREK: We have 4 right -- may I appromch the
bench, your Honox? b

THE COURT: No, you may not.

You may answer. You may answey the quegtion.
Do you wigh to have it read hack?

THE WITNESS: No, I und.xxt;and it. I mean, I had spent
the previous year of my life, invested that whole year and sll
ny attention and 811 wy Actions and sll my thoughts and
everything into that Family, and that Family all centered
around Charlie., And I didn't want to sccept that ihat wig
frue bacause then it would make & fool out of me. And I
didn't want mmke & fool cut of myself, so I just dldn't
want o’ ’ba!;:llev‘a it. It was just smthing T didn 't went to
believe, ' That's what: T ui:t blew 5y ma "It kind of
startied me. '

Q  BY MR. KANAREK: Yo didn't want to believe it?

A Right. | |

Q And, mu, w ﬁhat did you 58y to Mr. Mangson?

A 1 didn't say snything mntil sbout thyree hours
later. And then, uh, +=-

@ Mr. Manson told you what; what did he tell you?

A He gaid we had to kill Shorty, He said Clem cut
1ig head off with w machete. I laft that cub the last time
I teld it,

He seid he was bad-monthing the ranch. 1 sald,
"Why?" Of course. He sald, "He wds bad-mouthing the ranch.
He wag calling the man on ue, and he knew too much sbout
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. perdod?

the Fountain of the Werld.® . | ; |
Q . Wbat else did you say to Mr. Manson?
A I didn't say anything elge.
@  Well, you did have vords with Mr, Mansou then
before you camé back three hours leter?

&  “hy?" That was the words I had,
Q@ You came three hours latex?

A Yeg, .

Q@  And saw M, Manson néaiu?

A Yes.

q

What d4id you gay then?
A Well, I was asking him sbout another story. He
told me some Other guy had killed scmebody else and 80 I wes

‘ asking him about that.

Q Anything else?

A He, that was a1l there wes for that day.

Q Well, after -~ this bley your mind, you say,
right? You went around, sort of wandering around in 8 daze
for three hours? You weze so disenchanted with Mr, Mangon,
is that it? |

A That ~- you ain't too far off.

Q I #ee. So you ceame back aftex three hours, 'and

| mow you've old us everything you said after you came back

in three hours and spoke to Mr. Manson, is that right?
A Yes.
Q&  'Them, vhere jd};d you go after this three-houy

A ﬁé:i:‘l-; the next day I left for Lom Augeles, Fox =

R T s
ot e -~ .

IRl P
. H
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1 Vi!- h‘ vmsq

. 2 | Q Now, igs there =+ yas, you've told us everything
3 | that was gaid after you camg back in three hours, is that
s | right?
5 A Yes,. 1t wag a very short<type conversation., I
. 6 didn't tell yc,n:z -evéxytiting. though, hecauge I didn't think
7 | 4% mekes any dfference. I told you the egsence of it.
g | Q  Well, vhen you vame back after three houvs,

g | Mr, Watkins, this baving bBlown your mind, you made no mention
0 | of Mr, Shea?

il A Right.
2. 2 1 sse.
B And My. Shes wag not mentioned in this converssa-
] 4 | tion that you say occurred three hours later?
@ 15 A Govrect.
16 Q@  And you tell us that you didn't went to believe
1| i, right?
1 | A Right.
19 THE GOURT: We'll tske # recess now for ten minutes,

# buring the recess you are advised not to converde

amongst ymréeivsres* noy - with anyone else, noy peimit anyone
to cmverae with you -0 an‘y gubject connectad with this

21
22

* | matter, nor 4re you to forn ox express any opinien on the

matter wmtil it hml ﬁmﬁy baen submi.ttgd to youi.
Yes, ym can step dom and be Tuck in ten minutes. -
(Morning recqz??i)‘ DT

24

3! E‘lﬂr

27
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e miek. |

. RANARER:  ° f, Z; SRR

Q M. Watkina, whert h.nve yqu lagt teken, before
coningto court this morning, sny dnig uxr narcotic?

A 1t was in approximately Christmas of 1970,

Q@ Within the last 24 hours or within the ldst few

hours, hive you taken any stimilant or any drug or any
narcotic before goming to thiis courtroom?

A I drapk a cup of coffee in the yoom outside.

'y That's all you've had?

A Yes

) T the last 24 or 48 hours?
A Yea.

4} Now, in =« on this bccasion, after this three-
hour period, Mz, Watking, is there some reagon that you
dign 't mention Shorty Shea to Mr, Mamson in this <= after
this threg-hour period when you vaw Mr. Manson again, you |
tall us?

A Yes,

18 that because your mind was blown?

Yes, 1'd say so. Didn't want to.

You didn't want to?

No,
. Because :}au';: nind was blowm?

Well, becauge =~ becsuse it -~ because, uh, I
dtdn 'y want to press ib.

> O o £ » O
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2} Yoit didn't want to press f{£?
A 1t wax surely none of ny buginess in the fivst
place.
R It was none of your huginess., You didn't want
to preasg il
A Right.
Q And go you -~ and what do you mean when you say
it wasn 't dny of your business, Mr. Watkinsf?
A I mesn I wasn't involved in ik, 8o it wam’t any
of my businens.
Q And go your gtate of mind &t the end =~ after this

_ three-hour perdod had elapsed was that you weren 't dnyolved

in it and it was none of your busginess and you were not goilng
to agk any questionk, 1§ that it?

A That's it.

Q When you say, "It was none of your business,"
what do you mesin by that? It == ‘

A Anything Charlie was doing or the Family was
doing at that point was nome of my business.

Q And g0 you == you wanted to make this none of |
your business, right?

A ‘Hrmg, it weas none of my business.

*] Ii: was none of your buginess.

And you vented Lt to be none of your business

becauge you didn't want to become involved, is that £E?

A 1 wented &b to remain nome of my business becauge
I dida't want to ggi‘z ;'ii;ziwlvad_, yes.

q Yo dfdn't vant to be involved, ight?

- i
f ; 1 P,
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A Right.

Q You didn't want to be involved in wmurder?

A Right.

Q You didn't went to be dccused of the murder of

Shoxty Shea, right?
1 didn’t consider such.
Pardon?
I ddn't conslder such.
What do youi wean you didn't cmsider such?
I di;h e consida:: being agcused of the murder of
Shartyghea RS ~,?‘5‘ i Ii

T

Q ’Well, whm you aay you didn r wmt to be involved, |

> O > £ >

vhat was it that you didp: £, j«mtz to Ibe involved in?

A T didn'’t want to bn invnived in == if I had got
interested in that, tﬁen 1'% gei: ‘thterested in other things s
and interested in pther thiags, end pretty scon I'd be right
back thexre in it sgain. And then, it would have been all
my busingss. T had other things to do. |

Q You'd be in it again?

A Yes.

Q@  Vhat were you in before thar you didn’t want to

" be in sgain?

) And that -~ and that's the reason or you've told

u# the reasons vhy you didn 't mention Shorty Shea?

A Not totally. There are other reasons.
Q Well, give us the pther ressons.
A The other ressons was as I told you before, I
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. didn't really believe, ?:hzt it was true and I didn't want to
belleve that it mmi:rue Lecauge I thought it wes just ==
Charlie vas . juat: i:rying to stir fear -with e and go I Just
Bort of uhined :f.t o 111:& the’ bxeeza bltmins by becauge it
didn 't really amount o that thing, because at that point

it didn't really pay ta- “be eﬁmﬁ’.ﬁ beeme when you are afraid
you're mibject to s:mt‘xolq :

Q

'you were subject ko eontrol?

A

O > O » 0

_occasion, you came back to the Barker area, vight?

A

Yes, yau.

And you. felt thit 1f you =« if yout were afraid,

Yes.

Thig wey you're not afraid?

Yes.

Is that right?

Yes,

Bui vou ¢ame ~~ 1'11 withdraw that.

But youomme hack -~ after leaving on thim
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31

Q And you knew that Mr. Manson vas thetre?
2 A Yem.
3 Q And you thought that Shorty Shea wus -dead?
" A I didn't think too nauch about that.
5 Q Whatt do you mean, you didn't think top much

6 | abmz: that, Mr. Watking?
7 A I kind of just put it ot of my mind and dida't
s. | even v didn't even think sbout it until T talked with
o | police uvfficers.

0 Q L aece.
n A . Sometime Tater,
n Q L see; bnd the police officers, #fter -- and

B | your teai:imony here is after wany, meny conversationg with
14 police offiéem, 1ike yw, v:a mq u;, 80, mny that: you
15 | ean't even remembér, wight? - '
16 A Right. SN o
wo (4] Mz, Whitelay* Hr. Gumther, Inyo County police
% | afficers, Los Angeles Police Department, just a large group
¥ of law euforcemunt officers; right?

A Right, '

Q Several Deputy Digtrict &ttorneys, right?
2 A Right.
B @  And s, when you came back, when you rame hack
to the Barker-Meyers Ranch area, you came back with the thought
fn your mind you didn't went to believe if, but the thought
wag in your mind tb.at Shorty Shea wag dead; is that right?
a A The thought was in my mind, ves.
# 4 That Shorty Shea was dead, xight?

20

21

24
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A Yeah, but I sort of puk 1t way back in my mind.
I didn't think about it, In other words. |

g bid you, ul -~ did you, uh, report your thinking, -
whethex it wag back in your mind or in the front of your mind
or wherever it wag in your mind, did you report thisg to any
lavw enforcement officer?

A Yeg.

@ - ¥When? .

A Uh, abouf the 15th of October I Teported 1t to
Sexgesnt Whitelay. '~

3

& ; ;.ghéxa wig Mr. Mangon when you reported it to Mr.

mtﬂé}ﬂ“ i {‘r:,’ T SR
A in Inyo County Jail.
Q. Arvested, Hght? |
A Right. . T

Q Armsi:‘ed:’fo} £hé~"f#¢~iaf %éanm mirders, right?

MR. MANZELLA: Objectlon, your Hopnor, calls for
speculation. |

MR, RANAREK: I 'm asking for a state of mind, your

Honox'.

MR. MANZELLA: <Calls for speculstdos.
THE WITNESS: Those murders, at that point I knew nothing
about it, | ‘
<] BY MR, KANARER: You knew nothing about it?
PHE COURT: You needn't sngwer that.
MR, MANZEIIA: Objection, your Honor, calls for
speculation. |
THE COURT: Sugtained.
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would baar, is ¢hl:‘risht?

" the tzuth and view 1t objec:ti.treiy. And g0 all the publications

| foreigm countries: Anuything that wes published within the
| United States was withoulh my knowlng.

Q BY MR. RANAREK: You, Mr. Watking, told it to Me.
Whiteley in October of 1969, after Mr. Manson was in cugtody, -
right? )

A Right,

Q And you decided that you were going to make as
much hay ag ponsibile out of Mr, Manson's being arrested, is
that right?

A Ag much what?

Hay.

Hay?

Hay; money s

Ohy money, .

| I decided to make & certain smowmt. I dide't
decide to make 83 much ag possible. Maybe I should have.

|  You decided to make & certaiu amount?

Yeg,

RN > B

You putl & limlt on how much you were going to make?
No.

So you wéfe out to get as much as the trafiic

0 » £ > O

ij, Nﬂ, I tell you how T did it, I decided to publish
atarieg: in ,fore:l.gn comntries’ beckyse thgllnit:ed States was in
sort of a state of shock, dnd they dida 't wn T didn't think thal
the pecple in the Unitad St:ates were in any position to heas

that T was vesponsible for having wiitten, were published in

‘l
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1 bench?

Q Well, Ivor -Davie and Mr. LaBlanc published a book?

A Without my knowing.

Q From which you have received proceeds and you've
taken the money and used 1t for your personal advantage,
right? ‘

A No, that's not.

q Ig that right?

THE COURT: You need not answer that.

Move on, Mr. Kanarek.
MR. KANAREK: Well, he says it is not true,
THE COURT: The snswer {3 stricken.
MR, KANAREK: I would like to go into that subjeek, 1f
I may, your Houoy. .
' THE COURT: You may not. You've covered it before,
MR. KANAREK: I wonder, your Honor, may I approach the

THE COURT: Very well, you may.
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el (Whereupon, the followlng proceedings were had
. . at the bench among Court and coungel, outside the
, hearing of the jury:)
.| THE GOURT: Yes.
p I didn '!; mesn to preclude y&u from golng into
. . that, {f there 1s sonething that impeaches him in scmething he
; | has written or said, but I think you have established now
¢ | in the jury's mind that he 13 a person who hax sold informé~
o tion concerning My, Mangon.
10 Is that youyx purpose to »-
1 MR, KANAREK: Well, yes, right,
2 THE COURT: == to impeach him?
13 MR, KANAREK: Yes.
Mo THE COURT: On something that he has ssid specifically?
. i3 MR. KANAREK: Oh, no, not ==
16 THE COURT: Jugt to show his stdte of mind of =~
1 MR. KANAREK: At this polnt & lot of it depends, your
i 'Hanbf, upon anothex factor; that is, I have msked the Ristrict
10 Att;amy for his testimony in the Grogan case which was
" | rmlstrled, & mistrial befors the Honorable Judge Call.
w’| | THR COURT:. Did this gentleman testify -
@ 1.0) MR, RANAREK: My, Manzella telly me the Incredible
A m;ai;mt_:;that he doesn 't kaow where those transcripts are,
) o ;mdl 1 believe that's & denial of due procegs. We are
= mtitled =~ the Distriet Attorey's office ==
* » e GGJRT*' Have you had them, My, Manzella?
_ 2 MR. MANZELIA: I don't know where the transcripts are
. i right now; your Honor, because I haven't used them to prepare
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the testinmony in quite » while now. And there may be some
in the office. I don't kuow where they are right now.

MR. KANARER: I would sk the Court to order that T be
alloved to ==

MR. MANZELIA: They're available, but where they are
ight now, I don't know. , -

THE COURT: Well, Mr, Kanarek, you were going to follow |
through with the acquisition of copying, which the Court
requeated Mr. Demny who was in ~=- who was involved ag the
coungel for Mr, Davis, the co-defendant. Now, the Court
anthorized Mr. Demmy, who was appointed under 987(2) to have
thoge things reprodiced af gix cents & page or smthing of
that nature from the Grogan trial, and I had spoken to M.
Denny in youz presence and asked him to permit you to have
the use of those transerdpts when he had them reproduced.

Have you contacted him?

MR, KANAREK: Oh, yes, he hag not == he hag nok -~
that is, T don't know whether he has reprodiced the entive
amount yek, your Honor, ‘

THE COURT: Well, Y hate to delay proceedings.

MR, KAMAREK: No; I'm not asking that. I think Mr.
Manrella -~ since the Grogan trial is going on right now in
Judge Call's court, and on this very floor --

THE GOURT: Co ahead.”™™
MR. KAMARER: 1I’m sure Mr. Katz' coples of that first
trial == o ;,:w.' -

THE. COURT: Gao %dbzith your ergas~examination,

MR. KAMRER;}@ nioon. 1'd, be more ?:h;a_r‘!,\‘glqﬁl Fo o over

1

o e i".: ii.i
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snd get them 1f your Honor =- .
THE COURT: Go ahead with your crogs-examination.
MR. FRANARER: Very well.

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the presence gnd hearing of the
Jury:) '

THE COURT: Have you eomcluded with your cross-ezamina= |
tion? |

MR, KAWAREK: No, T have not.

THE COURT: Very well, procesd.

r) BY MR. KANAREK: Now, you know Mr. Vance, Bill
Vance?
Yes.
Mr. Vance went under the name of Cole; C-o-1~&?
So I wndeystand. '

Q Well; when you gay, "ao I understdnd,” you mesn
you know that to be true?

A From what he hag t:ql&, m, yes.

Q He's told you that: he has uged the nsme Gole for

S

hig own purposes, righf:?: .‘;.{
4 Yes. } R TR L ‘f;_‘:'{ ;s in
) M. Vance 14 & geram *svhém glxl Felend fn
Ells Jo Baifey, is that corxect? . - /), IR

A I gueds you could By " that‘- .

¢ Well, that is -- 1k that a0, withif Ypur cbserva |
tion? | ‘ '
A Well, I heard that they left Spahn's Ranch
together, so I figure you could say that,
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(=] Well -~

A I don't know what the relatiodship wes.
Q You never saw them together?

A No, actuxily.

Q Pardon?
A Actually, no.

Q  Now, directing your attention to People’s 83,

. Mr. Watkins, do you see & map of the portion of the San

Fernando Valley?

A Yes.

@  The house on Greghim Street that you have referred
to, would you show us where it is with reaspect to this map?

‘A It is right on Gresham Styeet. I don't kaow 1f
it is -+ .

THE COURT: X can't hear you. |

THE WITNESS: Secomd housk off this corner, this one

" house (indicating).

THE COURT: Spesk into the microphone.
Turn your head mdlpaglk into the microphone.
THE WITNESS: IE is right wheze it fa injtfaled "PY."
Q  BY ME.’FANAREK;' That's the house on Gresham
Street, and that wis & &wm_th&g: wes mﬂ by Bill Vance,
£ight? | SRR :

DA S

A That's what I updepstand. ~ ... -
P !
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q Now, at the time that ycu spoke with Mr, Poston
and Mr, Crockett, while you were in the Meyers!'-Barker Ranch
area, was there anyone else present when you three people
were together?

A Yes, Some of the time,

X Who ‘else was preésent?

A ( There was & girl by the name of Juanlta Wildbushj
a guy by the name of Bob Berry; a guy by the name of Stanley
Berry, occasionally; various and assorted tourdsts.

Un ~- & guy by the name of Tom Berry was there
very shortly; and his wife and their daughter were there very
shortly. ' |

And Charlie and members of the Family were there,
during those timeé that I mentioned,

Q Do you know of a Tom Phillipa?

A Qh, yes, He was there one time,

Q And Mr, Philllps was present while you were
talking with Mr, Crockett and Mr. Poston? |

MR, MANZELLA: ’Oeroeion, your Honor, It's not --

Q ‘BY MR, KiﬁﬁREK- Is that correct?

MR, MANZELLA-‘&:tfs not relevant, your Honor,

TBE CQURT Sustained,

jﬁR* KaNAREKz Hell. ybur Honor, I am laying a
foundation, R S

THE COURT: The cbaection 1& sustained,

MR. KANAREK: May I approach the bench?

THE COURT: *Rhg you may not.,:- Yau may go on with your

next question,
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Q BY MR, KANAREK: What day was it, Nr, Watkins,
when Mr, Phillips was present at a time when you were speaking_
with Brooks Posten and Mr, Paul Crocketi?

A It would be around the first part of August, Uh —-|
nim and his wife and his son apd daughter visited us there a
few days., And then we talked together, he and Brooks and Paulf
and I, quite often dﬁring those few days,

Q 3What about at times other than‘the fivst weak in
August? -’

A Uh ~- was he thefa at the Barker Raneh while ine

i and Paul and quﬁks balked? He was only up there on one other

; H

oq&asion,”that I was there« ‘and at that time Brooks and Paul

werentt bhere.

. F
N T

] - Welx when you say Paul Brooks, you mean Paul
Brbpk;;,,Zou;afgﬁeq "Paul Brooks,”

A | I ;aid Brooks and Paul.

@ You mean Paul chckett and Brooks Posteén?

A Yes.

Q': ~ And Hr. Phillips was present at the -- at the

area of those ranches on one occasion other than the first
part of August, 1969?

A Yes,

Q When?

A Well,.that -~ about the latter days of September,
say. Probably around the last day of September, I went down
to Las Vegas to get supplies and returned with Tom Philllps - |
he and I and another giyl, -- and -- but At that time, Paul
Crockett and Brooks Posten were gone,
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1 her othur nL’oh Pauiy*Wittig.is her name,

So it was Just us and the rest of the Family,
ﬁ‘;if Where —- who 18 ~~ who is the other girl with whon

i Un -- Pauly; her name was Pauly -~ I don't know

. - r 7‘-...
Lo bR '

-Q How do you Spell Wittig?
A I dOn‘ﬁ know.

) o
(4] And what is her address?

f

-*_tﬂ. 2" 1 don'h 'know,
THE CQURT: It would be immaterilal,
MR, KANAREXK; May we approach the bench?
THE COURT: The answer may remaln, He said he didn't
knou,
| MR. KANAREK: May we approach the bench, your Honor?
TPHE COURT: No, ydu may not, ’
Q BY MR, KANAREK: To your knowledge, when you
returned with Mr, Phillips, where was Paul Crockeit?
A To my knowledge, I had none as to their whereabouts
at that time,
Q | Well,‘when did you next see Paul Crockett?
MR, MANZELLA: Oquctlon, your Honor, It's not
relevant,
MR, RANAREK: May we approach the bench, your Honor?
THE COURT: Vbry well, You may,
We-will recess, ladies and gentlemen, until 1:45,
You are obliged, during the course of the recess,
not to converse amongst yourselves, nor with anyoné-elseg

nor permit anyone else to converse with you on any subject
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connected with this matter, nor are you to form or express an
opinion on the matter until it is finally submitted to you,
You are ordered to return at k:45,
THE WITNESS: Yes, sir,

. %

I’
4

g
-
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ba-1 1 (The following proceedings were had at the
. 2 bench, outside the presence and hearing of the jury.)
3 | THE COURT: What 1s the relevancy or mabteriality of

4 the whereabouts of Paul Crockett?
5 |- MR, KANAREK: Because it's our position that -- that
| this particular defendant -- or, this particular witness got

f:{:r
o

7 | together with Brooks Posten and Paul Crockett and decided
8 | what they were going to -- what was going to be said concerning|
L ‘Mr,. Manson,

10 And we have a right to -- we have a right t0o -~
i THE COURT: You intend to show & conversation between

2 )| Posten, Brooks Posteén, Orockett, and this man?

13- MR, KANAREK; That's right,
14 “THE GOURT:  Wnen?
. 15 % . :’3" i MR. KANAREK: That's what I am trying to find out,
16 . THE COUR’I'J: You mean you are speculating s to whether
) "17‘" they d:l.d s;‘t together? 55"
B MR KANAREK' I'm not spenul&ting. This man has

:}9 refused to ﬁalk é1:0 me; These people -~ this ia the only way
211 could find 1t out . '

# ' THE GOURT: °Well, ‘this 4s not the time, Mr. Kanarek,

2 when you examine on irrelevant and immaterisl matters --

23 MR. KANAREK: It's not irrelevent and ifmmaterial,

2 o THE COURT:; -~ and immsterial matters, or explore some-
% |' tning that's outside of the course of the direct
" % | exanination,
. : : MR. KANAREK: Well, your Honor, if 1 may, this is within

the ambit of direct, because it's our position bhat this —-
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that .these aééiiaq;hd iiféan only do it on the information
that I have, as a lawyer, because these people will not talk
to me,
The Distriat Attorney has them .- when you try to -

THE céBRT: All pight, Tell me what you intend to |
establish by reason of this side trip céncerning -

MK, KANAREK: Itt's not a side trip, Because we are not -

THE COURT: -~ cohcerning Mr, Crockett?

¥R, KARAREK: - because we are not bound to his
pérticular~location, where he says it occurred, or when he
says the conversatlion occurred, ' |

It's our position that the conversation may never

have occurpréd, and may have been conjured up by him and other

people, at a later time, .
And 1r 1 can have & witness here to show that, that

they had this relationship ~-
THE CQOURT: But you don't know at this time; you are
speculating that this m&y be true, and asking about 1%
MR, KANAREK: Well, you can't take a deposition in a
criminal casme, yourqﬂonor. And they -~ thia -~ the

. prosecution witness refuses to talk to me,

MR, MANZELLA: They all refused to talk to you, if I
remember correctly,

MR, KANAREK; Well, that's right, Because of the

':tuteiaga that they have been given by law enfdtcem&nt and by

- the deputy -~ by the District Attorney's office,

They have a phalanx of people surrounding them,

% | and they tell them ~~

?- “
B

T

1
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" and not speculate avout -~ not ask him to engage in speculation;

; inqutry, .

THE COURT: Well, this theory of yours is based on a
meeéting of these three men -~ a supposed meeting that you are
speculating about, some time in —

MR, KANAREK: Well, I'm not ~-

THE COURT: InJGctobert‘ A meeting that cccurred some
time in October of 169% '

MR, KANAREK{ Well, let's pﬁt it this way: In s meeéting |
that ogcurre& long after August of 1969,

THE COURT: Well, I would suggest that you ask him -

MR, KANAREK: DNot after the first of August, but I'm not |
bound by his « |

THE COURT: I would suggest that you ask him directly,

about the whereabouts of the other two, and various other

types of questions of this sort that you have started to ask,
All right, Ask him directly about it, if there

was such a conference or a meeting, and I think that that

would - that would certainly be a legitimate source. of

;f MR K&NAREK‘ Yea, your Honor,

E; = naw, I. might aay that iv's been the policy, as to
all of -~ as to Mr:’Manson and all of the defendants -- like
in the Tate~La,Bian¢a e;se the Diatrict Attorney's Office
and the }aw enrareemenb make 1t a policy to have these people
Cultiva‘”té“&% hot to ta.ik ﬁ&k’iny lawyer that represents any of
those defendants; that 1s, you could -~ the record 1ls replete
wlth that,

Now, I'm not the only one that has pointed this out

CieloDrive.cOmARCHIVES .
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to this Court. -~ well, agtually, I may be the only one who

has pointed it out to this Court, but the racord is replete,

in the Tate-La Blanca case -- |
MR. MANZELLA: That's not -~

MR, KANAREK: ~- is that as to all -~

THE COURT; Yea, Mr, Manzella?

MR, MANZELLA:

THE COURT:

That's not true; your Honor,
Well, the Court has not observed that it's
true, It appears to be a voluntary course of ocnduct on the
part of some persons not to talk with you, Mr, Kanarek,
But I den't know that therets -~ I haven't seen
any, |
MR, KANAREK:

THE COURT;

Well, Mr,Denny -

I haven't seen that there has been sny
cbercion on the part of the People's investigators, to keep
thenm from talking,

MR. KANAREK: Well, the very samé thing happened with
Mr, Denny,

THE COURT: I'11 seé you gentlemen at 1:45,

MR, KANAREK{ "Mr. Denny m-

(Whereupon, an adjournment was taken in thia

watter at 12:05 p.m, to resconvene at 1:45 p.m,, same day,)

e e

-
-
-

CieloDrive.coOmARCHIVES

v
o



S 7215

Ea R t . . .
5-1 .Y+ LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, SEPTEMBER 20, 19721
R L
. 2 * . , - 2;;19 P.M.
I A s LIRS ﬂ‘ O e
4 THE GOURT: The_caae of Feople versus Manson, The

;i...

5 record willtphow ali the Jurors and alternates are present,

" s o Hrgqunner for the Peopls,
7| ' The witness may come up to the stand,
8 Step forward, close to the mierophone, and state

9 your name for the record,

10} THE WITNESS: Paul Watkins,

I o THE COURT: You may proceed with cross-examination,
2 | MR, KANAREX: Yes, your Henor,

1 PAUL WATKINS,

14
o s

16

the witness on the stand at the time of the noon recess,
resumed the stand and testified further as follows:

" CROSS-EXAMINATION (RESUMED)

® | BY MR, KANAREK;:

1 ‘ Q - Now, Hr, Watkins, in August and September of -

2 1969, did you take any LSD while you were at the Barker or

# | Meyers' Ranch?
. A In August and September of 19697

Uh, no, I didn't,

22
23 '

. # MR, KANAREK: Your Honor, may the record reflect that

the witness has hesitated many seconds befors making that
answer; is that a fair statement?
. . THE COURT: Proceed with your next question,

28 .
Q BY MR, KANAREK: Now, during August &nd September, |

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1969, did you see Bill Vance?

') Yes, I diq,
Q Would you tell us where you saw Blll Vance?
A, No, it wasn't August or September, excuse me,
' : ' Oh, wait, I did ses him at the Barker Ranch,
_i'a  In September of 19697
; A . 1 saw him at Spahn*a Ranch,
%Q&l Ybu saw hlm at Spahn Raneh?
A Yes,
Q. In Sepéembar of 1969¢
&; 291; L
‘hs ﬁnd;iBu‘sgw him also at the Barker and leyer Ranch
out riear Goler Wesh and Ballerat in September of 19697 |
A No.
q Hever did?
A No, Saw him in October,
Q What day was 1t that you saw him Mr, Vence at
Spahn Ranch?
A The 5th, 6th and Tth of September,
Q And you saw him at the Spahh Rench after you had

sgen the people who were friends of Mr, Manson, the girls,

and Mr, Manson come to the Barker-Meyers' Ranch areas?

» ¢ 8

Yes,

Is that right?
That's rlght,

Is thet correct?

And what day was it that you had ¢this conversation

that you've spoken of with Mp, Manson where supposedly he

CieloDrive.comARCHIVES
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~ mentioned Shorty Shes?

1 PR e
the last day;of August?
. ""Yes, 1t could have been the last day of August.

A The 1st of September,

< September 1, There's no question in your mind
about that?

A There is a bit of question, It could have been
i:he very last day of Auguat, but I do recall that I left the
rirst day of September, that it was the day before,

@  On you're telling us now that it could have been

-

Yooy
+ *

»

—ty
*

. -

+ =
w
ot
-

.
kY
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& - And it could have been sarlier than the last day
of Ausust; in th&b right? | -
A No, it couldn!t have, because I have & very
definite aneho? point "
) ;, Bardon?
RS

g . &, ‘"It couldn't bave been any earlier, because I have

1 a very Gefinite anchor point in time there, It was my draft

N *’.1\ ‘ ‘b“.:{., *,,J_ R :‘. ! 5 *
physiqal N STERIECYRLIE

[ \;,' o b

Q bid you‘testify before the Grand Jury as follows:
‘"Q,:Qa s ﬁhenidid you first see Charles
Map;on,at anker'ﬁanch in the summer of '697

-« 'F
T . B L

‘g, " It would be around the last part
of August, in the last days of August,

"Q. Approximately when in the last days
of August?
P4, ‘Oh, I zee, I would have left on

Aﬁguat 31s%, 1t'there is 31 days in August, and
it would have been around the 28th or 29th."
pid you 8o testify?
A I reckon I did, You just read it to me,
Q W¢ll my question I8 - I'm not auking you any

question, Mrw Watkins, excepty Did you so testify before the

Grand Jury?
A Yeo, T did, ‘
‘But it's stralghber in my mind now.
Q Itts gﬁraighter in yourﬁmind now?
A Yes, it is, o
| 13 I see, Which is later in time than when you

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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,, .
T sy

testifled before the Grand Jury ~-

A Yexs,
Q ~- On December 29th, 1970%
A Well, I have had occasion to look at the records

for what the day was that I had to be down in L.A., that I wag |

I RN
1 . '

in L.A.
A iif.;a You have had océasion to look at these records? |
1 é liﬂl’ Ies, k
. ;ﬁiq: .t ﬁnd you'haﬁe had pacasion to talk to law enforcemen
pﬁople, risht? o |
A "f“; i

Q ' Now, did you 80 testify -= 4id you testify as
follows +b‘e£are 'vhe Grand Tury? |

"g How many days was Charlea HManson

at Barker Ranch until you left for Los Angeles
for your physical?

HA, Oh, two or three,

"q And you have stated, to the best
of your recollection, you left for Los Angeles

-about August 3Lst, 19697

" Yes,

"3 So Charles Manson would ha#e been
there about the 27th or 28th of August; is that
correct? | ‘

YA, p CT

Did you 80 Cestily before the Grand Jury?
A Yes, But you'll nq?ice that all ~-

3 Would you Just answer the question, please,

13
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Ly ‘I.‘HE GOIIR’I‘: Mr. M&nsella._, —

w

HMr, Watkins?
A That's what I was doing,
Q yy only question ia: Dld you so bcstify before
the Grand Jugy} Yes or no. Or don't you know?
A, ‘T don't know, actually,
Y - All'righ£, Would you read over --

There'& no need o do that Mr. Kanarek,
; Mr. Manzella, have you seen that?
MR, rumuz&LLA- No, I haven't, your Honor,
Q:*;k-ﬁY MR, K@NﬁﬁEg:‘{Would'you read over to yourselfl -
THE COURT: Mr, Kanarek, show it to MNr, Manzells, will
you, please?
MR. KANAREK: Well, it¢'s a Grand 5ury transcript, your
Honoy,
THE COURT: Show it to him,
MR, KANAREK: Certainly, I am sure le has read it,
(Pause in the proceedings while a discussion
'ofr the record ensued at the counsel tablé between lMr,
ﬁanzella and Mr, Xanarek.)
THE CQURT: 1Is it stipulated?
MR. MANZELLA:; The People will so stlpulate, that
Mr, Watkins sc testlified, your Honor,
MR. KANﬁREK: Your Honor, I cannot accept thée stipulation,
I want the witness, in the'presence of the jury, to read
this over and give his answers in the presence of the jury.
THE GOURT: There's nc need ta, Mr, Kanarek, He is -~
by stipulatibn, it is agreed that he has so testlfied,

CieloDrive.comARCHIVES
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He has stated that he does riot remember whether
he a0 testified, Whether he reads it, or whether you ntate it
to him again, -~ | |

MR, KANAREK: Well -- _

THE COURT: -~ 1t 1s stipulated that he has 80 testified,|

MR. KANAREK: Well, your Honor, his -~ as I say, may
I approach —-

THE COURT: You may not,

MR, KANAREK: -~ the bench?

- THE COURT: No, youAmay not, Proceed with your next

guestion,

MR. KANAREK: I c¢snnot accept the stipulation, your
Honor,

THE COURT: Well, do not pursue the course of asking
him whether or not he has so testified agailn.

R P N P CieloDrive.coOmARCHIVES:
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#

MR. KANAREK: Well, as your Honor well knows, tire
request for & stipilation showld be mdde outside the presence
of the jury, in accordince with ethical conduct, And --

| THE COURY: The Courk does not need, Mr. Kanarek, to
have you remind it of the procedure thut shoyld be followed.
It is stipulated, new, ‘that he has so testified.

MR. RANARER: I ocmanot with good congelence, accept.
the stipulation, your Honor. =

THE COURT: A1l xight., Rroceed with your questions.

Q  BY MR, KANARER: Would you ==

THE COURT: Would you plesse back up from the jury -
from the witness box, sand resume your place at the counsel
table?

MR, KANAREE: T wish fo attempt to refresh his recolleo- |
tion, your Honox, _

THE COURT: Proceed with your next question, ,

MR, RANAREK: May I attempt to refresh his recollettion?

THE COURT: Not by spprowching the witness.

MR. KANARER: Well, then, may I «~ I would like for him
to be shown -

THE COURT: Ask ;,rw,r next guestion, Mr, Kanarsk.

{(Pauge in the proceedings while Mr, Esoarek
perused . the transeript.)

-
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77 &1 71 1 | THE COURT: ILadies and gentlemen, the People coacede;
® 2 | by Mr. Manzella's statement, in other words, that the gtate-
8 | ment ~- that the questions were asked at the Grand Jury
4 | proceedings ag == and those answers were given as Mr.
5 | Kanarek has put in his last c;mtion to the withess,

6 MR. KANAREK: May I dpprowch the bench, your Honor?
| THE COURT: No, ypu may aot.
8 Q BY MR. FANAREK: Now; after you cameé, Mr. Watkins,

? | to the Log Aiag‘eia: ares; how many days was it beforw you gaw
| Bill Vance? »
'1} A Jusi about three.

2 @ Would you tell us your =~ tell ua the date that
18 you saw Bill Vance?

. 1 A Yems. It vy about the 5th, 6th and 7th,

. ® Q You saw him for three -- on three sepdrate days
| during that period of time; 1s it whet you ave telling us?
o A Yes, &t three dj.ffnxmt occagions, d&liferent

18

times during dAys. - ,f .
smtims :h\ ;lu; mming, ao;uaﬁ!met latfg in the
evening, wowatimes in the next morning, Iate the hekt evening, |

and then ewxtrly tlie next morning. '}“i S
22 i ‘;'a‘g !

Q At the Spahn Ranch?

‘.
26

21

.23 )

, A Yes. AP B R S
24" L
. : o) In Los Angeles Gounty'z
25
A Yes,
2 26
Q Right?
21 ‘ A
. When, Mr. Waﬁkinﬁ, did you, In your mind, think
’ 28

that for sure Shorty Shea wes not living, if you ever did
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at the same time ﬂmt chnr!’.eg litn'gcm wis on the Barker Ranch,

think thet?
I'm asking for a date.

A Uk, the date -~

I can give you &, uh -~ the approximate date,
the 6th or 7th of Septeuber. .

' About the 6th ox 7th of Septembsr you are telling
us now s the tine that in your niud you felt sure that Mr.
Shed was not living, right?

A First youi said "think," and now you may "felt
sure." —

Q Well, I1'11 ask "felt sure."

A When did you fael sure that Myr. Shea wes not
Living? ,

A 1'd say the same time I began to feel muive
around the 6th ox 7ih.

Q On the 6th or 7th of September?

A Yes,

2] Aud after -- yhu now tell ug -~ feeling sure that -
Mz. Shea was not alive, you then went bsck to live st the
Barker Rench? Is that correct?

A . That's correct.

Q And you went back to live at the Barker Ranch and |
yout slept on the Barkex Ranch ma stayed on the Bazker Ranch |
Barker snd Meyexs Ranch areas?

A That'ﬂ 'nbiirééji;,_ R U

Q@  Is that correet?. . . 00
A That's correct. . - .

* CieloDrive.cOmARCH IVES
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Q And in comnection with thix period of time,
when you went back to the Barker-Meyers Ranch srea, vou
went of yourow free wills is that:coxrect?

A That's corrvect, o

Q While you md m the Los Angeles County axea and
the Spahn Ranch arex, :ma knew whete there m:m Shm;if.f 5
Substations? You knew whexe thu:‘e mm 108 Augelu i‘nlice
Depaytment stbstatione? You saw police éffi,aerg, zight?

A Yes. o ,-" L oif‘

Q And you are now telling us, you knew - you, in

your own mind, felt for sure thni: 'Hr. éhga wis not 1iving and

you did not contact &ny law enforcement officer concerning
thia; is that right?
A That's right. .
9 Did you testify as follows before the Gramd Jury:
"2  And you have gtsted to the best of your
recollection you left for Log Angeles about August
31gt, 1959 == '697 |
"4 Yes,
“Sp Charles Mangon would have been there
around the 27th or 28th of August, is that corvect?
A Yen " . ‘
Does that vefresh your recollection that you
actuslly so testified?
A I actually so teatified, yes.
Q And d1d you testify ap the Grand Jury?
A Yess
Q Well, I haven't finighed.
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A Oh. -

Q. Did you testify befor!e‘-'ti.hfe-..créﬁ& Eﬁry then that
you came directly to Los Angeles md did not ggq to .Las Vegag
when you left the Barker' #*Mamra ’Ranch o August 31, 19697
No, ¥ didn't,

You didn't so testify?

A Nat that, not then.

Q Then, the stetement I read to you & few moments
ago 1s incorrect, is that right?

THE COURT: Do you understand that question?

THE WITHESS: No, I don't.

Q BY MR, KANAREK: Well »~

THE COURT: Would you rephrage it, Mr. Kanarvek?

MR. FANAREK: Yes, your Honor. '

Q BY MR, KANAREK: "You testiffed, and you have
stated to the best of your recollection you left Log Angeles
about August 31at, 19697 o

"A Yes."
Ig that corrveck?
A That 'y what you ave rveading theve, fen't 1t?

&
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. asked and ansvered, and he has stated that he does not

Yeg, 1. 400
It has been atlpu!,ated ﬁmt it: ;f.a aorreat:,
That: i what you ﬁcgi:ified to‘l‘ i

1 alxeady told yau, 1 dan't xmn.

You don’t vecall whiether m sald that or mot?

I don't recall whether I said that date oz not,

> O - O > O

Q Well, did you so testify, My, Watkins, or
dida 't you? .

MR, MANZELIA: I object, your Honor, on the grounds
this area hadg been covered.

MR. RANAREK: It hasn't

THE COURT: Your question, Mp. Kanarek, has been

repembey.
MR, RANAREXK: Well, then, may I dpproach the witness to
have him read it? '
THE COURT: You wish to have him read 1it?
MR. KANAREK: 'That's xight. Maybe that will »efresh
his récollection.
THE COURT: ALl right, we'll Tet you have him read it,
You may approach the witnexs siand.
MR. KANAREK: Thank you. |
] BY MR, RANAREK: Would you read over to yourgelf~s
" THE COURT; Would you tell us the lines and the pugea?
MR, KANAREK: Yes.
Page 1097 of the Grand Jury transcript -= exciise
me, Mrs Watking, of De¢ember 29, 1970.
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1 Would you read over -
. 2 THE COURT: To yourself, without reading it aloud.
s ] MR. KANARER: -+ lines 3 £o. 5. 4And you may vead
| previous to rhat aud after thtt in the transéript, and let
’ % | us know whether -~ add then, I'\1 ssk you @ question, 1£ 1
o C | T A
T TOE WITNESS: That's == uh ==
° Q  BY MR. KANARER: Just - you've véad 1t to
? yoursel£? L e e
0 A Yes. a3 et
N THE COURT: Get yourself back in front of that mfcro~
. phone.
: | THE WLTNESS: That's xight.
® . THE COURT: Have you read 1t?
® THE WITNESS: Yes.
“ Q BY MR, FANAREK: Do you caré to vyead a page
N befora that?
’ . THE COURT: That's not materisl. Just direct youx
v question to him,
* MR, FANAREK: Yes, thank you, your Honor.
“ o Did you testify:
§ "Q  And you have stated to the best of
:i _ your recollection you leftt for Los Angeles about.
. T . Augugt 3JLet, 19697
, 25 "A  Yes,"
. Did you so bestify?
. w | A Yes, I a0 testified,
’ Now, I'm belug exact, when I say I left there on

8 flx. —theftirat:
CieloDrive.COMARCHIVES
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MR, KANAREK: Well, your Honor, may this gratuitous
statement be stricken? I asked no --

THE COURT; The statement is stricken,

Q BY MR, KANAREK: Now, in your presence,
Mr, Watkins, at the Spahn -- at the Barker and Heyers' Ranch
in 19-- in September and Qctober of 1969; did anyone také

LSD?
A In my presence?
9 Yes,
A In October -~ oh, Oh, yes,
Q Angd in your pré&ehce, when these people took Lsn,‘:

did you take LSDY

A I took a tablet, but I didn't eat, I put it
under a rock and so they were led to believe that I did eat
is,

q Well, in Qctober of 1969 -- this is gbout October
the 4th; pight?

&, {No response,)

(3 Correct?

A {Indlcating negatively,)

THE COURT: Get on with your queation, I

MR, KANAREK: I am asking him if it's about October 4th,

THE,Hﬁ@ﬁESS: No, that's not correct,

R i fell — ‘

. f L § It would hcﬂmofe\likc & little later on; maybe
A
| + 1ike the| Zth or the etht k ?2«
“n Well in the presencc of Bruce Davis and Bill

Vance, did you.take LBD:
@:; .,;,
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A - No,
Q Did Blll Vance and Bruce Dayis in your presence
take LSD?

A Well I didn't sae them eat the tvablets, but it
was apperent that they diﬁ
Q And at & time when they were in your presence,

they were under the influence of L3SD on or about October the

. 4th, 1969; right?

A Yeah, right.

Q 4nd when they took it, you didn't take 1t?
A Right, |

S You put it under a rock?

A Rigﬁt.

q So it was Oetober the Lth?

A No, I didn't say it was October the 4th, no,

EXxcuse me,

it was later on, Mr, Kanarek, as -~ I didn't get

| up there until s little after the lth.

Q The 5th?
| A No, I believe it would be a little later on,

more like the Tth or 8th,

) Around the Tth or 8th? ‘

A Perhaps it was as eaprly as the 4th, Mr. Kanarek,
Itn really not too sure on dates ripght around then,

q Well, ;t Was ~~ may I then show you -- ask you to
read -~ - -

gﬁﬁ cévnm» You may ask him from there,
MR, KANAREK: Well, your Honor, I wish him to read 1t,

FEEE R HNC TR
. !

1 ’ LIS - 4 b §
LN L N » ]
N I R J o e} Mg
- . [
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THE COURT: You may ask him from there.
Q BY IR, KANAREK: Did you testify before the Grand
Jury that on the night of October the 5th, Bill Vance and
Bruce Davis were all on acid?
Did you so testily before thé Grand Jury?
Y§s,
And by "aeidd," you mean LSD?
LSh, .
Q ©  After this date of October the 5th, 1§69, it came

» P P

to your attention that My, Manhson was arrested; is that

" rightt

A That's »ight,
Q On what date did it come to your attentlon that
Mr, Manson was arrested?.

A Approximately the -~ the 15%h,

R And betwaen Cotober the 5th and October the 15th,
1969, where were &ou?
' A I went to Las Vegas,
Q Ang -~
A And then I went to Shoshone,
& ° . You went to LasKVegau on what date?
A ,.;Hheh I left the desert, I went to Las Veges, and

'_1$ Weg i&Ound -~ ground the 5th or 6th or 7th; and then I went

. L -
'L j I stayed thére t&r approximately a week, and then
I went to Shouhone, etayed there for just a few days, and
then I was told‘thﬁt eVerybody got busted in the desert,

@ - -And ghcqsyo?ﬁwegt‘to Lag Vegas, you went on your

CieloDrive.comARCHIVES
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o)

5t

'own; righﬁ? Of your own free will,; —-

A Yes,

& -« 18 that right?

A Yes, _

@  4nd you contacted no one ~- np law enforcement

| offlcer concerning Donald Jerocme Shea; right?

A - Right,
& And when you left Las Yegas and went whersver you

Went -~ Shoghone or wherever it may be -~ you contacted no

daw enforcement officer concerning Shorty Shea; right?
A ";i? Shoshone, they contacted me,
& ;- u}*question is whether you contacted anyone,
A ' No, I atdn’t, |
,MR hANABEK: |?0ur;prQr£;I'wonder if we could approach
the banch? SRR 3;1*3 -C“‘
THE COHBT:, Y?a, ?ou may.

gt

i

;-:.&‘j'. o ;. 1-,"..*
NI PR e .
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P e T JP‘ pe

) (Whereupon, the féllowing proceedings were had
at the benchraﬁbné courﬁ énd gounsel, outside the hearing of
the Jury,) e g e

Mﬁ‘ KANnREK- {igg,ggéﬁ;'ﬁonor; I wonder 1f we could
have the afterncon recess at this time? And then Mr, Manzellas
has another witness, and then he could come back tomorrow,
after - |

THE COURT: Are you nearly finished with your Cross-
examination? o ‘

MR, KANAREK; Well, yes, but I -~ well, I wish to have
the benefit of those transeripts, your Honor, whlch hopefully
I will be able to get between now and tomorrow,

Mr. Manzella can then put on hls othex witness,

THE CQURT: Is your witness here?

MR, MANZEbLA: No, your Honor., My witness woﬁit be
ready until after -~ I figured until after the afternoon
recess, And I riéured you were golng to take that about
3:00 o'clock,

THE COURT; I did inbtend to do that,

Go ahead with whatever cross-examination you have °
at this time,

MR, KANAREK: Well, I have —-

THE COURE: And the Court will permit you t0 regpen
in the event you should desire to, after reading the
transeript of the Grogen trial, ,
MR, KANAREK: Well, this is a very convenient place for

me, I don't just want to ask questions for the sake of

asking then,

SRR - CieloDrive.comARCHIVES
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THE COURTs No, if you have finished your cross-
examination -- ‘

MR, KANAREK: Wail; absent ~- excépt for the use of that
tfanacript, your Honor,

THE COURT: You have finished?

MR, KANAREK: Well -~

THE COURT: You don't know at this time whethier or not
you wish to ask him any questions after -- until you've
read that transeript? ‘ .

MR. KANAREK: Yes, I can't make that kind of -~ that
repreaentation at this time, your Honor,

THE-?OURT: In other words, you may be finished with
your arqﬁa-éxaminatipn, you may not?

j 1 MR, KaﬁAREK- Yeah, But I -~ I am -- undoubtedly, I

a :1!\

v
H \"

J’Houlé ndt be after I'vé?reid that transeript.

‘THE COURT" Hdw db you know that, until you have read

:-—.'_..ﬁ Yl vy
it? ".:‘. [ ri' 3 ;;

MR. ﬁﬁNﬁRﬁK; Heil, I mean, the way this witness —- I
think tﬁ&tﬁdieriééfﬁé‘ﬁé’§£§é'somgth1ng, 1t's = it changes
from hour to hour and day to day, so to speak, A

THE COURY: Well, if you have any further cross at this
time, I will allow you to reopen after you've read that
transeript,

If you have any further cross at this time, It1l
allow you t¢ -

MR, KANAREK: Well, I don't, See, I don't -- I don't
have -~ I don't have anything that -- I'm not Just going %o —~-
I have up to this point -- planned, up to this point, based on
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what I have had.
S¢o what I would ask 1s that he be excused --
TﬁE COURT: Sc¢ your wltness 1is not here?
| MR. MANZELLA: No, your Honor, not yet,

MR, KANAREK: What I am saying is, if we took the
afternoon recess now, it would be approximately 3:00 o'clock,
THE COURT: Werll take the afternoon recess, then,

MR, KANAREK: - Thank you, your Honor.

MR, MANZELLA: Can we take 1t until sbout 3:15 or so,
your Honor? I don't know 1if I will berre&dy at 3:00 o*eclock,

THE COURT: That's 35 minutes of the afternoon,

MR, MANZELLA: I know, I jJust don't know if I will be
ready by 3:00 oteloek. _

THE COURT: Well, do your best to get your witness here. |
If you need it, any delay, at that time, let me know, But I
will -

« MANZELLA: Well, 1t would help, rather‘than having
to come back to court, your Honor, if we are having any
problem - |

THE COURT: Let's see 1f Mr, Kanarek can get the
transceript in hand in the next five minutes., Perhaps we can
£o zhead befora 3100 o'clock. '

_ ,eg 3(5 (Whereupon, the followlng proceedings were had in
open court within the presence and hearing of the jury:)

THE GOURT~ W$'llgrgcess‘ﬂ$ this time, ladies and
gyntlemen. During the recess, you are admonished not to
converse amﬁngst,jogrselwes nor with snyone else, nor permit

anyone tn converse with you on any subjecet comnected with this
-}1,'5 .

t*‘-_.
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matter, nor form or express any opinion on the ﬁaﬁter=ﬁntil it |
48 finally submitted to you,

| To's rather warm in here, You gentlemen may take
off your coats when you return, 1f you wish,

Ten minutes, possibly 1onéer, 15 minutes, if you
wish to calculate the time, or count to the time, We'll have
at least 15 minutes,

Be back here, wlll you pleasze, Mr. Watkins, in 15
minutes?

THE WITNESS: Yes, sir,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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8b~1 | (Whereupon the following proceedings were had .
® . at the hench among Gourt and counsel, outside the
3 pregence and hearing of the ju::y.)
s THE COURT: Incidentally, there's "no need to ask the
* 5 witness, vhee he bas stated these answers in response to

¢ | these questions on & certafn time, to have him vead it. |
7 | MR, KANAREK: Well, I Iike the jury to wee his demeanor, |
8 Thig witness is especlally <«
I THE COURT: Well, there's no need for that, particularly

10 if there is an sgreemént -- that fhe record that you've read
1 is acturate. Angd <=

12 MR. KANARERK: Well ~~
1 THE COURT: =~ he did so state. There's raally no
14 argmmt in regpeck to that. | .
o 5 | MR RANARE: Wl thid is this witness, and I say,
Yol ds s ' ; ‘
w THE COURT: ‘Qnce thu: agg:edmnt ai: goncasaion ME been
18 ‘madgm the part of the People. |
19 . KARAREK: I understand ywa: Jmmf 4 Qainm Howevey, |

2 Ithmkmypaim;mrth:tnkmypeinusmthmmbe

2 |  considered; namely, his demeanor buFore the W;Ltneag = bhefore

® | the jury, I think, is most important.

% THE COURY: You mesn while he's reading the =

| MR, KANARERK: While he's doing whatever he does.

Because this witness ig & mugt == I feel & most deceptive
witness, your Honor.

.-‘ " m COURT: Mr. Manzella, will you geg what you can do

1 to get those transeripts of the Grogan trial In Mr. Kanszek's

25

26

CieloDrive.cOmARCHIVES



7238

8b~2 1 | hends in the next few minites? So he cap look over the
® s | examination?

5 | MR, MANZELIA: Well, I won't be able to do anything
4 now. What I have to do iz check with Mz, Ratr and check
5 | ny - -

, 6 THE QOURT: Gan t you do thet?

v MROMAWELIAS - my study at hoe,
s | No, your Homor. I have got & Lot of tranpexipts
‘s | &t howe; and I know Mx. Ratz has 2 Lot of trangeripts,
10 | THE COURY: Well, can you -- right now, cax you cunta::t‘-?
1 MR, MANZELIA: I don't think so.
2 . THE COURT: Well, he's on the same flooy, ien't he?
1 ) MR, MANZELIA: No. He's at home.
. | THE COURT: Oh. S
o 15 MR, MANZELIA: Well, he ie siot heve, He tovk off fox

16 | two days:. I don'!: lqu *ﬁhea:e he 15, I assumed he‘s at Home,

¥ | bpp T don't Kiow.
i | - But ;i,n Aoy e\}mﬂ:; I hﬂ?ﬁ dl?ml HII t ean dn,

R | THE COURTs Oh, that ‘s ti,ght.} ‘Th,i; :f,.-a a holiday forx

21 him, is't 487 | SRR

2 ALl right. See wbat you. can do shout getting your |
22

witness here at 3:00; zo we m't have amy appmiable delay
thig afternoon,

MR. MAMZELIA: ALl right,

23

24

® MR, KANAREK: Thnk you, your Honor.
9 £13. %t (Midafternoon recess.)
. 27 .. . -
. 28
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. 5 k N
Postoxn, your:imur. SRDE P T O

THE COURT: The record will show all jurors are present.
Mz, Kansrek for the defendint,
Mr. Kenarak, you may proceed with any further
Sross. ‘

(Whereupon, Mr, Reanarek conferred at the coungel
table with Mr. Manzells oubside the hessring of the
juxy, which wes not reported:)

| MR. FAMAREK: Well, your Honor, them, mey thiz witness

be excused a#nd asked to retuyn tomorrow? The prosecution has |

another witpess at this point. |

THE COURT; The Court will ask this witness to remain

today, I may exeuse you ab == later on today or may xegulre
you to retum tomorrow, but wauld you rémain out in the

corridor pending such time as the Court excuses you today?

THE WIINESS: ALl »ight. |
MR. KANAREK: Thank Yot ycﬁn: Hongr.
ﬁmuk;ynu, M/ Wptkins.,
MR. MANZELLA: . m Baopla‘a negt w:ti:neml ig: Brooks
THE CLERK! Would you raise your.: right hnnd, plesse.
You do solemly swesx thné tha— macim:r you may
give in the cause now pending befiore this cburt shall be the

THE WITNESS: X do.
THE CLERK: Please take the stand and be geated.
THE BAILIFF: Would you stite and spell your £ull nana,

| sig?
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THE WLINESS: Brooks Pontoxi, }B-r-nwo-k-u, Pagton,
Pageget=o=n. vii |

.
4:;
R k . "".1'
- f‘.‘§,+'
*

| C BROOKSBOSTON, i |
called ax & witness by and on behdl# of tiié‘rédisle, having
been flrst duly sworn, was emin}@y;;@;geatn’ﬁi;d ag follows:

DIREGT EXAMIyATI® © .70 .4

BY MR. MANZELIAG

] Now, Mr. Poston, do you know the defendant in
thig case, Mr, Charleg Mangon?

A Yea,

) And when did you first meet Mr. Manson?

A In about June of 1568. .

9 And shortly thereafter, did you begin living with
Mr. Manson &nd the membérs of the Family?

A Yeq,

] Now, sometime later in 1968 did you begin living
with Mr. Mangon #nd the Family at Spahn Ranch?

A Yea, I did.

Q When did you leave Spshm Ranch?

A Uh, Cotober 3lst, 1968,

Q Where did you go when you left Spahn Ranch?

A To Burker’s Ranch 4n Goler Wash. It is In the

Papaumint Range. :
R Pid Mr. Manson go up io Barker Ranch as well?
A Yes.

Q And did the rest =~ gtrike that,
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1 pid piher memherg of the. Family go Mup to Baxkar s
® » | Rench &t that time? SRR
"3 A Yes. | RN EIA I
. 4] Now, how long did you rmm aiJ: Barker Ranch?
5 | How long did you remain at Barker Ranch? How long did you
6 '; gtay at Barker Ranch?
7| A I wag there until approximately sbout the second
s | week of January.
o | Q Of ww
10 fls. w0 | A OFf 1969.
.
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at _And where did you move after January -- or,
strike that, ]
Where did'you move in Jenuary of 19697
A To a house in Canoga Park, The Greshan Street

house iz what I know it as.

§ That's how you know it, as the Gresham Street
houge? | | .

A Yés,

Q And when you moved $o the Greaham Street houae

did My, Manson move there?

A Gﬁarlie was already theve,
Q@ ;- Diﬁ other~members of the Family «~= gtrike that,
" f{aﬁfi Were other members of the Family iiving at the
 'Gresh§m Stneet houae? o
' YQB* ~f $N.‘.f 1’"“' -
41 Now, some: time later in 1969, did you move from the!

1
Gresham Streat houge £6 begin 1iv1ng some place else?

A Yes, T.ald, oo
Q a And Whan was it ‘that you left the Gresham Street -
house? | .
& Aboub the second week of February, 1969.
Q And where d4d you move?
A Back to¢ Barker's Ranch,

Q Now, for how long did you live at Barker!a Ranch

| when you moved there 1n February of 15697 , _
A I was there until October the lst, 1969, -~ axcept.i'
’ for an elght~Gay pc#iod in August, when I went to Kingman,

- Arizona.
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Q@ ° Now, in August and September of 1969, were you ~- f
strike that, ‘ |
' Was there ahyone elge ab that Barker Ranch with
youf |

A Yes,
Q Who was that?
A Eﬁul Gréckett,.Paul Watkinss; and for a while,

there was 4 girl named Juanifa; and a men named Bob Berry.

Q Kow, the Paul Watkina that you referred to, was
he the previcus witness in this case? |

A ies,

Q Now, some time in September of -~ ln late August
or early September of 1969, did you see Mr, Manson dt the
Barker-Meyers'Ranch area?

A Yesn,

9 rand tan you be any more speciflic with regard %o

- when you saw Mr, Manson first, up at the Barker-Meyers' Ranches

A As nearly as I can place, 1t was about the secon&

or‘maybe th@ third, possibly the first of September, *'69,

S

Q 'Aﬂda&t that time, did other members of the Family
_gome up tbathe ranches?
r*ﬂ'%f 3& Yes,
R <1 '31 And ;osn you give us, thelr names?

p EEEJ- Yhete was' Bruﬁe Davis, Charles Watson,

Kitty Lutesinger, B;rﬁarq ‘Hoyt, a girl named Ouish, Dianne

1"'
Lake, Sherry Cooper, and Brenda Me Cenn,
- ..I'beldeve that's about all,

Q Now, some time alfter Mr, Manson arrived at
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Barker Ransh, in the beginning ol September, 1963, did he
talk ~- ptrike that,

Did he make any statesments in your presence with
regard to Shorty Shea?
' Yex, o |
And g1d you know a'man‘hy the name of Shorty Shﬁ&?j'

Yes,

e » o P

Ana when and where had you met him? Strike that.
?hsﬁ;Jhud you sesr or met Hr,. Shea?
i et him at Spahﬁfa Ranch in 168,

Q %ou;féhin-diﬁ Qr,.ﬁiﬁsoﬁ.éakp the statsments about |
Hr, Shea? |

*

¢
a
o *

L

A Ve wgrp!in‘hni‘nqiﬁwinnch house at Barker's Rench, |
&  You were inside the house?

A
i ! ' A

A Yes, o _

21 And who was present at the time Hr, Manson nmade
the statementa?
_ A Uh -~ myself, Paul Crookett, Bruce Davis, Tex
Watson, Kitty Lutesinger; Sherry Cooper was there, Barbara
Hoyt, And I believe Erenda and Snake, but I'm‘no£ sure that
they were thesre.

113 ﬂéw, wad Paul Watkins present at the time
Mr, Manson made these statements?

A No,

Q Now, was bLhis -~ werse these statements made

~ durdng the day, or st night?

A It was in the afternoon -- or close to - g¢loser
to the middle of the day,
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Y Now, would you tell us what Mr, Manson sald?

MR, KANAREK:

hearsay; no -- improper foundation, not relevant or material;

no showing of any
THE. COURT:
MR. EANAREK:

prejudicial value,
THE COURI:

Objeet, your Honor, on the grounds of
corpus dellceti,
The objection -

The probative value 18 outweighed by the

The objection is overruled,

you? You know, we had to do him.in. He was bad-mouthing‘the
S S S P T
ranch and calling the Hen on us, and soheming with Frank Betz

The witness may answer the gueation, _
THE WITNESS: Charlie sald, "You remember Shorty, don't

S P S —
to get the ranch, And we warned him two or three times to
T ——— "SI

stop, but he didn't,
T ———————

"So weé hit him on Bhe heaﬂ taak him for a ride.
Sir——"
And whien he started to GOme to we aﬁuck him with knives,

|
And when he ntarted to get to now, he was really hard.to kill

g .

becsuse he wouldn't giva 1t up.
mm—
“Sa Clem had uo eut his heaﬁ ore."

,w—-ar-rﬁw.- re——rey
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— ;é = S .
| Qf‘ ’ éﬁ MR. MANZELLAY %?Fé some time thereafter, did

you see Glemii':3 A R

A Yese .- . L

X At the Barkep.Neyévs' Hanch area?

A few, . - . T

Q And}i¥ ciem a nickﬁamé for Steve Grogan?

A Yes, ‘

Q And approximately how much later did you see
Clem at the Barker-Meyers' Ranch area?

MR, KANAREK: Ir&elevant, your Honor, lmmaterial,

THE COURT: Overruled, You may answer,

THE WITNESS: I bellieve it was about the middle of the

month, ‘
Q BY MR, MANZELLA; September, 15697
A, Yes.
" Now, some time after that, did you leave the

Barker-Meyers' Ranch erea?
A Yes, I did.
When d4d you leave?
Uh, on October ist, 1969,
Dldyu leave with someone else?
Yes,
" Who dld you leave with?
Paul Crockets,
Where did you go?

e P P P P e

A We walked to Warm Springs south snd from there we

& How far was 1t from Birker's-Meyer's Ranches o
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where you first went?
A About 21 miles,
You walked that distance?

Yes,

.
-~

Then, y?u;gét 2 ride to Shoshone?

¥

*

tF ﬁow some tima later, did Paul Watkine Joln you?
. :
n N

Yes, e qld.’- PN
And wnore did he Join‘you?

- -

4
A
%
&. Yéﬂgir
Q
A
Q
A

In shoshanadrufj‘ fée'

G Now, were you aware ﬁuring the time in September,
1969, while you were at Barker'a Ranch. were you aware of
Paul Watkins leaving to take his physical, his Army
inauetion physical?

MR, KRNAREK: Object, your Honor, hearsay, asswning facts
not in evidence,

THE COURT: sSustalned,

Q  BY MR, MANZELLA: Do you know when Paul - strike
that,

‘ Do you remember Paul leaving, Paul Watkins
leaving the Barker's Ranch in the beginning of September,
19697

MR, KANAREK: Leading and suggestive, your Honor,

THE COURT: Overruled, |

THE WITNESS: Yes,

q BY MR, MANZELLA: Now, can you tell us -- strike

that,

Can you tell us whether the statements that

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Mr, Manson made wlth regard to Shorty Shes ocourred before or ;

atter Paul Watkins left Barker's Ranch? '
MR. KANAREK: Irrelevant and immsterial,
THE COURT: Overriled, You may answer,
THE WITNESS: Would you repéat, please?
9

My, Manson made with regard to Shorty Shea, occurfed before
Mr. Watkins left Barker Ranch or after he left the ranch in
the beginning of Sqﬁ?aﬁbé&,'1969?"
A ;uﬁg,'ﬁditélkéd about it before Paul left,
ﬁR¢¥ﬁANZELQQ:A I have no fu;;hey questions, your Honor,
Shavk you, g o5 L
THE COURT; Y0q7m§y.pre;q73xaginc.
MR, KANAREK; fés,'thédEAxd&;‘your Honor, .

BY MR, KANAREK;

S

some money as & result of statements that you made to writers

and publishers conéerniné Mr., Manson?

A
Q

that you 4id In connection with theme matters?

A

q
A
8

7248

BY MR, MANZELLA; Yes,
Can you tell us whether the atatements that

? . .
i £, 0" s . J"}{ ;a\ N r N
*. St B . ., - LI SR

" CROSS-EXAMINATION

Mr, Poston, did you participate in obtailning

Yeah,
How much money did you get for the storytelling

Well, when we told about living with Charlie --
Would you listen to the gquestion?

I 444 listen to the guestion,

The questlon is merely how much money, My, Poston? |
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$1,100 .. . L f‘» " . .
5 . 1,-“ "o : L * N
fou personally got $1,100, vight?

-
, Lk

"l
= £

Uh, that was. @pproximately my cut, yeah,
4 Q Your cut. And you got some future royalties,

5 alac, for your story to these aditorial people, these writers?

, 6 | A Hot yet,
7 Q Pardon?
8 A Not yet,
9 Q Do you have an arrangement whereby you are getting

10 future royalties?

1 A We don't have ~- we haven't gotten anything, We
2 | have a contract with the people that we worked with,
13 4  Mr, Davis and Mr, La Blane?
‘ M A And Don Dornan, and that's all,

. 15 :1 And you are hoping to get future moneys?
16 A No.
1 ] You are not looking forward to any more money?
18 A Huh~uh, not from them,
v ] Not from them,

20 But maybe some other source?

A Our own source,

% 4 Right,

% And you intend to write your story concerning

your relationship with My, Manson, 1z that 1%9
| A NO?.

24

1la ! 2
27
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. S A "
Tl a  Aud, néw, in your Jifepine, My, Poston, have you
® 2 | talen amy TSD? N O R i b
5 | A Yes. Taly o e
- Q@ And on how many diFfurerit cecasions have yotL
5 | taken LSD? IS B TR I EY |
, 6 | A About 25 times, 25 to 30, I think.
7 | Q 25 to 30 times in youx entire 1ife?
8 A Yes.
9 ? Uh, what drugs, what other drugs, iE eny, ox
© | paxcotics, if ény, have you taken besldex LSD?
u | _ A Uh, mescaline, some syntheilc grass -- no, I
2 | didn"t teke that. Uh, merijuans, haghigh and opium,
3 Q Hashish and opium?
. A Xes, |
. ‘ 5 - Q And on how many vecaslong have you taken marijugos |
1 in your 1ifetimed ' |
T . X don't know the exect mumbar.
. Q  Hundreds of timest
19 A. HQ-
% Q Thougands of times?
a A  No, not even cloge.
Z ] Not closes huh?
» A It is mch fewer.
. Q  Paxde
B A Much Tewer times. |
* Q& Well, at one time in 1968, Mr. Poston, did you
® “.| 8o tate a catatonic state?
- = A Well, I don't know what 4 catatonle state is.

». CieloDrive.comARCHIVES



7251

I . LA
a2 Q  Well, did you go into & trance?

. 2 A Ko,
3 Q For 4ome three to four days?
4. A No. '
5 Q Where you went =~ youu were immobile For several

> 6 ',day a7 -

7 | A No, I wis not ;ime’bile.
8 ] How leng were you in this =~ you were not fn 8
9 | trance?
0 | A o, .
1 Q Were you in & gituation where you could not take
2 | care of yourself physically?
B A Ko

| 1 Q In connection «v well, may I £inish the question?

@ 1 -~ whereyou Iald in one place immobile fox an
1 1 extended period of time?
o A I laid on the gouch, but I was nok fmmobile.
B Q@ - I ge#. How long -~ how long did that lasi?
19 A Well, vhen I lay down on the couch it was before
® | sundown, and Wen I got up it was alse right about sundown.
2 ) S0 you laid there for a day?
2 A I dm't think so.
® Q@  Well, you had taken LSD?
# A Yeos.
® Q When wes this?

* 2 A When? You wesn an exact date?

. “ Q Yes., E

" A Well, I don't know theaxact dute.

i .* . CieloDrive.comARCHIVES
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1la~3 Q Well, glve us your bhest estimate of the exact
. | date. |
3 A I believe it was In the month of Octobex.
4 Q Of what year?
5 A Of 1968.
6 2 Vhen did you first take LSDY
7 MR. MANZELIA: Objection, your Honor, it 4is not
8 | relevant. '
9 THE GQURT: Overruled, you may snswer.
0 A  Uh, sbout in May of 1968,
n Q BY MR. KANAREK: And in whose presence were you
2 | when you £irst took LSD? |
12 A Dean Morehouge.
14 R Apd vag that at a time when you were In the
3 | home of Dermis Wilson of the Besch Boya?
% A No. ‘
17 MR. MANZELYA: Objection, ygur Honox, that's not
¥ I relevant, A
9 THE COURTS Snﬁf:@iﬁeﬁ.i
20 Q BY MR. KAI!AREK: Wu%lsél‘l.t‘ this t?,m i ét(thiﬂ
2 | fime with whom were you living? =~ AR
2 A I 'ves living with myself. I had en spartment in
® | Ukiah, R
. Q  And at this time did you kngy Mr. Manson?
e A Ro.
B @ And you started taking these drugs before you
| ever met M. Manson, right?
» A Took it one time.
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 1la-4 L

Q Only once?
. 2 A Uh~huh,
8 Q Before you met Mr. Mangon?
4 A Yen.
5 Q And you went into this state?
. 6 A No.
T Q You want inko -- what was the effect upon you
8 [ of taking thiz deng?
9 | MR, MANZELLA: Objection, your Honor, it is not
v | relevant.
1 | THE COURT: Would you rephrase youx quegtion? It is
12 ambiguous ag to time, 84
B MR. RANAREK: Yes. '.-. : f "
| 1 Q Would ynu te11 uf ‘Mg, Pastm, what vent on in-
. 5 | your mind after youL tdvnk i:his drug‘t A
6 A The Firet one? .| L REIEH AL
7 Q Yeg, |

B |

THE COURT: That's -~ the Court will sustain Lits oum
objection o that. Pinpoint the Fime. You may, sk that

 question ag to a velevant pexriod of tize.
‘o

19

20

@ BY MR, KANARER: Well, after you were in Ukiah with |
| M. Mnrehuuea, did you 4t some time comé to Idve with Dennis
2 | wilson of the Beach Boys?

92 .

24
; HR. MANZELLA: Objection, your Hopor, it is not relevant,
2 ,

THE COURT: Sustained. ,
26 . '
o g BY MR. KANAREK; Did you stay at the Detmia Wiiaon :

.- howe at & time when Mr. Manson was thers?

28

A Yes.
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R in 19687

When wew that?

That was in June, 1968.

And did you come theve with Mr. Morehouse?

Yesn.

Q - How long did you gtey at the Dennils Wilson hovise

= & > 0O

A The extended period of time that I was thexe was
about two wecks. I was there like off and on for about three
weeks, |

Q And while you were there, did you take any drugs
ox narcotics?

THE COURT: You meedn’t anawer that. That's immaterisl.

Q  BY MR RANAREK: While you vere at the Barkes
Ranch, Mr. Pogtén, did you take &ny’ drugs or narcotiss?

A Yex. a

Q  What drugs ox n;lréotics did you take while you
were at the Barker Junch?

A VUhy - smked mrijung, took muplﬁa{eﬂmd 1 took ==
I didn't take nj LSD up Eheve. ~ " . t1 tis 2

Fooor S .“~-'<.
,.:',.E- . ‘.ln*

oy,
i ‘l
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‘
’ 1
-

12-1 1 Q.. On how many ocoasions did you take mescalin while
. 2 you were é:t fhe Barker Ranch? L .
3 ‘_&j I hook m&dcqlin‘onde; ,ggqii{aid take dcld -~ I
4 | took it twice up there. _ .
5 1. Q ‘When was’ thgﬁ, thah you took 1%%

s 6 . A The mescalin was, on .00 about the second or
| third day we were at the ranob when we last -- 1 guess it

8 would be —-
O I 31 What day?

0 A Probably the second or third of October of 68 --

W1 not Oetober, but November.

il Q@  During the period of time that you were at the

¥ | Spahn Rarich, on how many occasions did you take LSD?

4
® 5

16

A I suppose about ~- oh, 15 tinmes,
Q And would you tell us what effect LSD had upon your
mind?

. MR, MANZELLA: Objection, your Honor, The question is

1 vague az to time,

» MR, XKANAREK: When he was at the Spehn Ranch, your
20

Honor , v
THE COURT: All right, The ob,jection!s overruled,
You may answer,
THE WITNESS: What effect it hed on my mind?

Q BY MR, KANAREK: Yes,

2 .
22
23

24

A How do you mean?
2 26
)} Well, tell us what you saw when you -- in your .-
. 27 -
. ' A Well, I dldn't hallutinate any monsters or
28

dragons, I didn't see the valls falling apart or see colors
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27

28

— 1
everywherg, f._ - Lﬁg _ -_" : P
Q Tell us what you e ‘
A I saw what I nérmally éaw.
Q Tell us what you saw. i
A I saw piople, and I saw the work being done around
the ranch, the work not being done around the ranch; I saw
people coming t6 the ranch, leaving the ranch,
I saw the horses, I saw the things that went on
ground the ranch,

Q Arnid the LSD had no effect upon you?
A It made things different, of course,
Q Well, tell us what it ~~ in what way it made

things different,

A Hore real,

Q Things seemed more real, more intent?

A Yeah, you could say that,

q Did you mee all kinds of patterns and --

A No, |

Q You saw no kind of cubicle forms, no squares, no -~

A No, -

A1 Nothing like that?

A Only when they were in the form of a wagon or
something,

Q i see,

A The wagons on the ranch. But other than that,

I didn't hallucinate. any,
Q You didn't hallucinate?
A No,

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

11

12

13

4
5
16
7
T

18 |

20

2k

22

23

2 |

25

% |

27

7257

Q You never thought you saw God o Christ?

A Looking baek, I can say I thought I saw Christ.
Q Well, while under the influence of LSD?

A And while not under the influence of LSD,

) And on hqw-many‘uccaaions, Mr, Poston, did you

Tfeel that yoﬁ.had 6ommunicn,| with God while under the
influence of LIDP

A Communion with God?

MR, MAHEELLA: Objection, your Honor. The ==

THE COURT: You needn't answer that,

MR, MANZELLA: - The question 1s vague and ambiguous.,

THE COURT: Susbained; |

4 ' BY MR, KANAREK: Did you, Mr, Poston, feel that you
had a onsnesa with God, when you were under LSD?

MR, MANZELLA: Objection; your Honor. It'g not
relevant, | ,

THE COURT: You needn't answer that;

MR, MANZELLA: It's irrelevant,

THE GOURT: éustained.

A BY MR, KANAREK: Where did you live, Mr, Poston,
during August of 19697

A Barker's Ranch; and for eight days, I went to
Kingnsn, Arizéna, E

Q And‘how’imtjbu counted the days?

A Weli; ror approximately eight days,

Q P On how many cccasions, Mr, Poston, did you take
LSh during August or 1369? ,‘i;k ‘:-zi \

A. None,

;oo - ,..1 " CieloDrive.COmMARCHIVES
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1,
1

Q or Soptembsr ol 19697

A Nonc.

'} In yohx- presgnqe, did anygne ta;m any LSD during
August and September or 1959?

. '
ot N ‘o y

CieloDrive.cCOMARCHIVES



R _ 7259

12a' | MR, MANZELLA: jOp;action, your Hondr, It's not
@ 2 | relevant, - |

3 | MR, KANAREK: It's relevant and material;, your Honor,
4 THE COURT: Sustalned,

: 5 . MR, KANAREK: Then may I approach the bench, your

. 6 Honor?

) 7 THE COURT: 3Sustained. The objeéatlon is sustainedq,
8 You may approach the bench, ' A
9 ~ {Whereupon, the following proceedings were had

.10 at the bench among Court and counsel, outside the hearing of
1 | the jury:) '

12 ' THE DEFENDANT; (Through the screen in the detention

13 | room door:) Irving! Irving? '

“ .‘ (Whereupon, a discussion off the record ensued
. 15 at the detention room door between the defendant and Mr,

16 Kanarek,)

e THE GOURT: Mr, Kanarek?

18 o MR, KANAREK: Yes, your Honor, It is most relevant

9 | "and most material, because it goes to his abllity to perceive
% | and to understand and to relate, If he is under the .-

2 i. THE COURT: The Court. has no objection te your asking
22 | him about his state of mind, as 4 result of his -~ particularlfl
B his memory, his ability to perceive, as a result of his |
having taken LSD, Dontt misunderstand the Court's

sustalning of the obJeation,

% But it would asem to me that to ask him about his
2 | atate of mind during the course of the time that he is on LSD

is - ,
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MR, MANZELLA: Your Honor?

THE COURT: -~ is immaterial and irrelevant,

MR, KANAREK: Well, your Honott -~

THE COURT: -~ particularly when it pértains to & tlme
which was some weeks before the time that he's relasing these -

MR, MANZELLA: Your Honor, the question -

MR, KANAREK: But your Honor, we are not limited to

i

~~'ohvioﬁaly, he's gqing to claim he=waa‘noh under the
influence of LSD. o ' '

 THE ceuﬁw .Your -- 36 far as the Court is concerned,
the court will not let you go any rarther in connection wWith -

_MR. KA&AREK:‘ Wel1, yﬁur yonor -4 .

THE COURT: - examining whether or not he saw God when
he was under the 1nr1uenot nr LSD,

HR. KANAREK: Hight have been the exact days, your
Honor . e

THE COURT: Very well, You may ask him about that.

MR, KANAREK: But we are not limited %o his answers,
We are entitled to ~-

MR, MANZELLA:; Your Honor?

" THE COURT: Yes?

MR, MARZELLA: ‘The question that I objected to, that
Mp, Kanarek was asking, was whether he was present when anyonu',
else took LSD, - |

. THEJCOURw: That's ¢orrept., |

MR, MANZELLA: -~ gnd I felt that-wag‘really‘going ﬁﬁt»ix
slde any kind of relevancy whatscever,

THE COURT: That's corirect,
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MR, KANAREK:; Well, your Honor, it's relevant, because
it may be -

THE COURT: The Court agrees.

MR, KANKBEK; -« that he is lying when he says he
didn't take 1t, but otheg.pecplq took 1it,

THE COURY; The Court will sustain the objeotion.

{Whereupon, the following proceedings were had in

open court, within the presence and hearing of the jury:)

R BY MR, KANAREK: Mr, Poston, did you keep a
calendar in 1969 of your days, what you did?

A No,
Q 80 you don't know where, actually, you were on any
particular day in the summer of 1969, do you? |
A I have things to relate to, thet would give an
approxima+&~date or would give a date,

Q o wellx what da;e waa 1t Mr; Fguton, that you
heard this supposed convcrsation this monologue by Mr,
Manson, telling all about Shorty Shea2

A I have no specirie date.
(4} Well, chenq'yauwdqn}ﬁ-knpw what date you say 1%
| was, do you, Mpr, Pouton?
F A | hawe no specific date that I gan relate to on
that day,

Q And you don't know whether, on that day, you had
taken any dangerous drug, drug or narcotic or stimulant or
not, do you?

&  Yeah, I know.

Q Do you know each day on which you took stimulants®
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A 1 know on days that I did not, and I know a few
days that I dld.

I couldn't give you an exact day, but I know,
when events occurred, as to whether or nét I was under the
influence of & drug.

Q And you don't know whether you tobk marijuana or
net on particular days?

A I couldn't go down a calendar and say, "On
Setober the 16th, or --¥ of so and so a year -- "1 took this
or that,

Q Or on September the 16th, or on September the 5th, |
or on August the 16th, or on any day in the summer of *69,
can you? “

¥

.

A 'Not at this time, no.
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2b-1 - 1] § ., And.so 'O;i‘ this day that you say that you heard
. 2 My, Manson. make thene gtaﬁements*ycu don'i: know whether or not |
5 | you had 'parsaken of mri,juana; 1s thaﬁ x-:.gmw
s A No, that's 1ncorract. .
) 5 ' "3 You know - nell would yau tell me what is

. 6 | ocorrect, then? You -~ you remember that you didn't take
BRI S i T B
N L] .

7 mapdjuana that day?
& | A I did not take any marijuana that day.

* Q I see, And you made -~ you had occaslion to make

10 a note of that in some way? Is that right?

11

A I have occasion 10 remember.
1z Q You had occesion to remember that?
¥ A I do remsuber it,
. Q You choose to tell us you remember it; is that

what you are saying, Mr, Poston? .

16 THE COURT: That's argumentative., You need not ‘anbuér

that, _ ‘
Q BY MR, KANAREK: Well, did you -- prior, Mr,

Poston, prior to that statement by [r, Manson, had Mr, Manson

17
18
19
20

made any other statements soncerning Mr, Shea at the Bérkar
21

Ranch?
= A No.
» Q And so Mr, Manson, out of a clear blue sky, sat
; * | down and sesd all of these things, -~

25
MR, MANZELLA: ObjJection --

Q BY MR, KANAREK: .- 48 that right?
27 |
. MR, MANZELLA: Objectlon, your Honor, It's argumentative|

"eleary blue sky,"

CieloDrive.cOmARCHIVES



10

i |

12

13

14

i5

16

17

© 18
19

20

21

22

23

24

26

27

7261

!

‘THE COURT: Sustained,

You may reframe your question,

Q BY MR, KANAREK: Mr, Manson sat down and made the
statement to the assembled group, like g - an after-dinner
spezker or something; is that right?

MR. MANZELLA: ‘Objection, your Honor, It*s vague and
amblguous, and itts srgumentative.

. THE COURT: Sustained,

Q BY MR, KANAREK: Well, what waa sald, ¥Mr, Poston,
Just -~ would you tell us the words that anybody else said .
at the table there, while Mpy. Manson was supposedly meking
these atatements? |

A No ¢ne sald anything,

1) Well, there must have been some words said by

. Bomeone, prior t& the time that ¥r., Manson uttered these

words,
A (No response,)
Q Is that correct?
A Yeah,
Q Have you had oceasion to remember ... you made a

point to remembey these words; is that right?

& No. At the time, I was not consciously going about |
‘I'emembering everything thet was said op everything that was

done,
* ;Q And you#never consclously remembered anything that

was said or dong at this time, that we are speaking of, when
Mr, Manson supppnedly made theue atatements sbout My, Shea?

A No Cerﬂain things Just impresaad me 80 much that
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I remembered them, ,

Q I sde, Angd in connection with your taking of
dangerous drugs, taking of nercotlcs, opium and LSD and all of |
that, these ~~ these -- the taking of these materials has
caused you to be impressionable; is that right?

A I was impressionable before I took them,

Q I see, And then, the taking of these drugs has
had what effect upon you, if any?

A (Pause,) I'd say that I learned quite & bit,

q Through drugs?

KA Through the experiences I‘haGIWExle using
drugs, |

q I see, And you feel that -- that you've learned
a lot about -~ gbout what? |

A About life.

Q Through the taking of drugs? ‘

A No, not through the taking of dguga,(bqoause you
don't need to take drugs to learn abouﬁ 1ife,

Just from the experlences that I had while doing

that, while going thfdugh that partisuler phase,

Q Whila you were under the 1nfluence of these
druga 13 that ig, you learned a lot? _

MANZELLKz' ebﬂaction, ;our Honor. It's not

relevant,

THE COURT: Overruled. !on ﬁay snswer,

THE WITHESS: The experiences I nad while using drugs
4ld help me %o see a 10t or thingﬁ

Q And whan you say "see a lot of things," what do you
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A That 1if¢ Wasn't ‘exdetly bhe way I had pictuved
1t when I was in Texas; that I was very nalve; that I had &
preconceived, false idea of what people were like and what
1ife was supposed to be;

That I had no real understanding; I dldn't have

any idea of what really went on,
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12¢-1 1) Q - And 8o, by taking cp:lum and hashish and marijuana '

. | g | and LSD, speed - you taok s peed too?
3 4 . Once I tried that,
s | 'Qu You tried that once, too,
¥ 5 1 (Continuing) -~ and mescalin, that these gave

6 | you this insight, the true insight into life?

T | A | No, Experience glves you true insight into

8 life, not drugs. ' »

9 ‘ I} Well, the drugs were the path that brought you
1 | to this insight? |

um - A Taking ——

12 | MR, MANZELLA: Objection, your Honor, That's arguxen-

B | tative, ‘

14 THE COURT: Sustained, |
. 15 Q BY MR, KANAREK: Well, when you say you saw things

16 | ag they were, Mr, Poston, what do you mean by that?

1 | A T said I saw things as being different from the

1§ ‘way I thoﬁght they were; that things weren't as I »thoughi‘;,

v | 4  And this came about by taking drugs, these drugs

2 | yow have told us about, and parcotics; rigm;'l

2 A The experiences that I had on them, yes,

2 q And did you find that sometimes you hesrd things

% | ¢hat did not in fact bake placet
= A Mo, . g .

Q ° That ‘;‘ie;w;{x‘"'ﬁappened?

. A . Nﬁs"' :,, L ca .
- , -

. § . Dbid yoi flnd ishat-zqméﬁ of the things you thought
- 2% '

were true were not true?.
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A Eventually,
Q And when -- when did you determine that you
had reached the truth? Was that when they offered you the
$1,,106? For the ator_y ; cori?ern:tng, Mr, Henson? N |
A No, b P
‘IHE {IQUR’I::«' fxim z;eedn"t answer that., It's argumentative,
f.r;';m'wzms?s: sorry, ... . I

‘v
oy Foag, .
SRR E : R R SR
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3.1, | Q@  BY MR. KANARER: Before -~ Mr. Poston, when did
. 2 ! you first tell sny law enforcement people anything cbmeming
3 | K::.. Mangon?
. | A At Barkex's Ranch, 1969,
s | @  When? What month? What day? |
& . A& tn, near the end of Septenber, 1969, I don't
] 1| know the exsct date. |
5 Q. You dm*z: knaw the exact date?
9. A No. . L 'f”
0 @  Then, you don't know ‘the exact mmth?
1 A . Yes. o
12 @ You know the month?
13 A Yes., IR .
| . | Q In connection with. mu H&nson, At that time, how
o 15  '. long wa:s that after this supposed conversation that you are
6 | telling ug sbout that happened ak the table?
w | A How loug &fterwards?
CoBe Q Yen.
o A  Approximately % month.
® | g One month later,
2 Then, you «~ at the time of this conversation «=
2 MR, MANZELLA; Objection, your Homor, that dssumes &
2 | fagt which is not in evidence. The witness said 1t wagm
. * | approximately one month later.
® THE COURT: Sustained.
. % - Q BY MR, RANAREK: AlL night, approximately one
| 7 | month later from the date of this conversation, you had
o % 1 vour gonversation with the law enforcement offlcers, is
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-

. ,
13-2 ;| that wight? I
. ’ A Appraximi:ely one. mmth y yeah. 4 -‘ ” ,"ﬂ
s Q  Where vag Mr. Manson &t that time?
s A I don't know, LRSI
5 R Well, where was he tu the bsst of. ynur Ingwledge?
) 6 THE COURT! You meedn't nwer that. ,
A - Q BY MR, RANAREK: When had you last seen Mr, Manson |
8 when you made the statement to the lay enforcement ~- youx
9 | flyst statement to tha law enforcement person oy persoms?
10 A About & day or two before that, sand I'm not -
n sure on the exact mumber of days.
2 | Q@  Where was M. Mangon when you had last seen him?
5 | A He was at Barker's Ranch.
_ o Q Now, oz how many different occasiong, Mr. Poston,
.‘ 18 | did you heay Mr, Manson mike any statement® concerning Mr.
16 Shea at Barker's Ranch in Septesber of 1969?
Ly A How many ocecasions?
1. Q Yes.
1 A Only the one.
20 Q Just the tne occasion?
2 A Yes.
2 Q And on that occasion, how long had it been since
2 ! you gaw M, Watking?
2 A Since T had geen him?
» Q Yes.
: % A Well, T saw him that morning.
o o ¢  And o the best of vour knowledge, where was
2 | Mr. Watking when Mr. Manson made the statement that you say
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13+3 ;| He made? e
® R . A Somewhere around Barker's Ranch um.‘ I don't
3 know where. ‘
4 | 1) Well,; what time of the day or night was 1t when
’ 5 Mr, Mangon suppogedly made thig gtatement?
; 6 A Abput the middie of the day.
7 | Q And this ig the middle of the day in Septembex,
s | 19697
9 A Yes,
w0 | Q What wes the occasion for the group of people to
1 | be asseabled?
12 A Well; as far ag 1T know, there ﬁs no special
15 | occagion, 1t wasn't anyone's birthday or anything.
3 4 Q@  Well, was there &ny reason, to your knowledge,
. . 15 | fav 11 thege people to be together at that point in bime?
5 A Wheraver the people were and wherever Charlie

7 | wag, the people were gathered around Charlie, ‘the ones in

¥ Q And how long had Mr. Mangon been there on this
® | occasion when you say he made these statements?
n A I would estimate about an hour, |
2 @  When had you last seen him before that hour?
| A Before he came up in September.
* Q Yes, before that hour that you have juat spoken
o ope
‘ % A Uh, the lagt time I gaw him within about the
® # second week of February, 1969,
: 28

§ - So from the second week of Februery, 1969, to ag .
| , 5 . |
T CieloDrive.cOmARCHIVES
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j.a% 1 | hour before you saw him, o hesxd hin sike these statenents,

® 2 | you badn 't seen him ak all?

3 A Right.
4 Q And then, he made these statewsats in the presssce|

’ s | of all of these people? |
6 A Yen.
v | Q  How loag wax Mx. Mansoo theve after haviog mede
& | thess stabements st the tanch «« st the Baxker or Meyers mc:xh:
o | arem? < |
] " & They went that night to Meyers Ranch which is a

u | gusxter of ® mile sway. They were in sad around the rsch
12 ‘11 that dﬂyc

' Q  Well, how long did he stay fn thet geoers) ares,
) ¥ | to your knowledge, after making the atatemsnt that you say he
® Pl made?
16| A Tatil abait sundows o maybe & Jittle after.
v Q@ Now, how much time or how mny diys wes My, Menson-~
18 A The same doy.
® Q  Papam?
a A Of the same day,
” q And them, e Jeft the Barker snd Mayery Ranth
= dreat | |
S A Ko, he went §o Meyers' Rmich.
) 0 Q  The sewe -~ Pavdon? i
® A Fe wmt 15 e Mayers’ ‘Ranch,
o o  And m,, him ibng was hie 4 the Mayers Rach
A Wnlh I'» not im:&, bacauu 1 di.ch’t f.0 dm thexe ',
iy i
e
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135 1 | and stay and vatch him,
@ 13-1 . | 0 And you never saw him again after he came -~ you
. s | hadn't seen him pince February. He ceme and made this speech |
s | concerning Shorty Shea, and then went to the Heyéra Ranch and |
5 | you never gaw him again, is that right?
) 6 | MR. MARZELLA: Objection, youx Honor, that's arguisenta—
1| tive.
8 MR. RANAREK: I’'m asking him 1f that's might, I'm-
9 not argulng.
10 MR. MANZELIA: It ls argumentative, your Hemox, the
n | words.
2| THE COURT: Sustained. -
13 QR BY MR. RANAREK: When did you see him &gain,
| after he left for the Meyers Rench on the occasion that you,
. 5 | Just told us about?
6 A The next day.
17
18 I
19
2
21
22
23
24
] 25
» 26
| o7 | ) - “f&f:“
o " Lo
SR R R TR
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> 0 O O PO O

Q

in that right?

A
Q

tell us whether or not mypne else made ay atatement?

A

MR, MANZELIAL Objéctitn, your Homor, Lt fiﬁ; ok

relevant.

THE COURT:! He may answex i,ni di* ﬁa; bir;efmi‘ad,
THE WITNESS: Would ym reyaai: e, pieaxe?

Q

did anybody #lse make any siatenent?

A

Q.

A

Q
statement?

Whexe was he when you zaw him the next day? .
Barker's Ranch.

Well, where at the Barker's Ranch?

He came into the main ranchhouse.

Who was present?

Paul Crocketd, Paul Watking and myself.
Anyone else?

Other than Charlie, not that I remexber.

Did you talk to him about Mr. Shes?

No, |

Never spoke to him concerning Mr. Bhea ab all,

That's right.
When Mr, }umm mudu thege statenents, tan you

Whem »= . ¢ -
r

'

BY m- KAHAREK: Yﬂa.
While My, Mauson was meking these statements,

Waile he was speaking?

Whﬂe he was speaking?

Ho.

iy ~~ sfter he finished, did anyone make any
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13-7 1 A Ko, 1o inmediate aimtement from Snyone came.
@ 2 Q Well, immediate or not. ‘
' 3 A Well, after that --
4| Q After he made the statemsnt, did @nyone In that
5 1 group wake any statements gt that -~ not that second, but
P 6 & few saconds later, s minute later?
7 A Yeah. ' -
s | @ ALL right, wiat did snyone say there?
g © A I don't remember the words. |
1o ] Conicexning Mr, Shea? o
no A No one su:le mything eimcerning Mr. Shea. It
1 Wy gort of dopped, hemaa sveryone Just aart. of dreppad. _.
= because eveéryone juat: am:t bf. wllled aroxmda 3} cluge; T |
° % | dign't want to believe 1f, so I dida't p::us the Lssue,
15

Q You didn’'t want to beiiew i:f;g ‘ijq you didn't
press the lssue, so t:lut s the reason -~

A Other than the fact if iE wxs thcr txuth,
ddn 't ~= I sure didn't want to press the issue.

2 You didn't know whether it was the truth or not,
you're telling us?

A Right.

Q And you didn't want to press tha ismue?

A Right,

Q And would you tell us the people that weze
pregent other than yourself and Mr. Manson?
| A Uh, Paul Crockett, Bruce Davia, Tex Watson,
® " Barbara Hoyk, Kitty Lutesinger, Brénda I-iccmo 1 think she
wag there. Sherf -= uh, Sheri Cocper, I think that's all.

16
7o
18
19
20
2 |
22
23
24
95 -

26
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138 1 | I'w not suxe.

o 2 | G After Mr. Mingon made this statement; nobody
3 ; made any sta‘ﬁemant concerning Mr. Shes?
4 A Not that I vecall.
5 4] Well, what did this group &b after Me. Minson
6 made his gtatement? e
. A Sat there, There ma aﬂemsa and Bruce and Tex
8 gort of looked at ChitrIie unci Kind of grimmed & little bit.
9 And Charlie Locked L m hnd kind of g::imeﬂ, Aml 1 d;!.dn £
w | say snything. I N
1 And then, pretty goon everybody soxrt of milled
12 around and, uh, welked cutgide. Lgoi:up m& 1ége.
B Q@  And Mr, Manson made mo rveference to amything
¥ | else except Mr. Shea in this si:eﬂéh? S ’

. 15 A Not that I remember.
16 | Q Nowy have you discussed this supposed statement
w of Mr. Menson's with Mr, Watkins? |
s A No.
at , ] Never have in yoir 1ffe? You never have discussed
® | gp with hio?
2 A We didn't discuss it. I just told him what
% | Charlie said.
2 Q That's my question. Have you ever ==
2 A That wim 't & dizcussion.
» Q@  You just told Mr. Watkins what Charlie said?
% A Right.

. 97 Q When?

‘ * A 1@%”’5 gee, in Shoshone, and somewhere ardund the
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Nnv&berdneg.em‘ber period of 1969,

4] Aud from the time that Mr. Manson gupposedly
made this statement: imtil November or Decesher of 1969, you
never mentioned thig ststement that Mr. Manson supposedly
made to Mr. Watkine, ig that pight?

THE COURT: You mean nevex mentiomed £t -~ yout mean
by that guestion ~- to Paul Watkins?

MR. KANAREK: Yes, yes, your Honor.

. ¢
. . » :t‘
o,
. o
+ o ‘
g -
i{ . 7. » A .

o T - LI : I b -
% 3 . e H
- J r Coboy! L
A e . .
. . il Ly W1

- 'Y 2
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f'i’ ' {‘_
. g
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13-1¢ 1 THE COURT: You understand the guestion?
® | | THE WITNESS: I think T would lfke to have Lt Yepested.
3 MR, KANAREK: May it be read, your Honox?
4 THE COURT: Yes.
| 5 (Whexreupon, the record was read by the reportexr
i | as goliows:
T | "g  Agd from the time that Mx. Manson suppogedly
8 made this statement until November or December of 1969,
9 you never mentioned this statement that Mr;Manson
10 suppozedly mede to Mr. Watkins, is that right?")
1 THE COURT; You understand the question? )
2y THE WITHESS: Yesh, I'm Just seeing 1£ I did.
14 f£is, B Not that I remenber.
14 '
o 15
16
17
18 ‘
19
20
21
l 22 “
23
24
‘ 25
26
27 4 ’
. 28 , Vi ? . ‘

-
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14=1 1 Q BY MR, RANAREK: And o, 2g far ag you koew,

® 2 | Mr. Watking, from the time thers when, in September, wien M.
3 Manson supposedly made these sitatements, until November ox

s | December of 1969, in that whole perfod pf time, as fAr 8% you
5 | knew Mr. Watkins knew nothing concerning Mr. Shes; ig that

6 right?

7 THE COURT: That -= would you 2ephrame your gquestion?
8 MR RANARER) Certainly, yosur Honor,

9 Q Directing your attention to the perfod of time

0 | between the time that you think Mr. Maneon made this
1 | statement, until somstime in November or December of 1969,
12 in that period of time you and Mr. Watkins did not discuss
13 the situdtion, oy the death or anything pertaining to Shorty
_ u Shea; is that wight?
. 15 A The same day that Charlie told us, when we went
% | to bed thak night, the subject was brought up.

1 Now, as neaxr #g I cen yecall, ve gald «~ one of |
B 1 ux started it Anyway, one of the three of us -~ Paul, Paul
¥ | #nd myself were sleeping in the sgme building, wnd ~- and

20

sopething to the affect of, "Charlie saild that they killed
2| Shorty."

2 Q Well, then, you discusded this with Mz, ~- &
® | few movents ago, you told us you dld not mention thiw to Mr,
* | watkins wmtil Novewber or December of '69. That's not true,
25 .
thm? A "'t’
% A o, S |
® o MR, MANZELIA; . Qb;jen;%m} ‘your Honoy. Thet's argumentd= |
- 28 Tyt

¢
: - n -
| . A * d 1
# . * L . 4ox Y
. iy PR . 3 Y .t 4 1
e A VLo ito
il \ A

LS I
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MR. KANAREK: ' I am asking him if it's true.
THE WITNESS: I didn't remember. ~—

THE COURT: The answer may remaln.

Q BY MR. KANAREK: Yo‘u. didn't remember that until
just now? ’
A No.
Q Now, you remenber that you had talked about it
| that night? | . ‘
A As near as I can recall, it was that nicht.

0 That you talked about it?

A Yes,
Q& .And then when did you talk about it next to
| Mr. Watkins? |
A We ceased to discuss it.
f You never talked about it again until November

or Decomber of '697?

A . As nearly a.s‘ I cm recall.

Q so that's: a. pe:iod of at least two months; right? .

That you d‘idn't: méntion anything about it to Mr., Watking?

You and he didn't ta;l.k. about :I.t at: all?

i

A m naarly as I re‘mrber, that"'ar correct.

e Well, when Mr,. Polton - oh, I'11 withdraw that,
, } on this occqioﬁ thén, you tell us you didn't
| want to believe that Shorty Shea was, dead;- r:l.ght?‘
- R rRight, - |
Q Would you tell us, on -~ when it was, in your mind, |

if ever,; that you believed Mr, Shea not to be living? bid |

you ever come to believe that?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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I still don't know.
Pardon?
T still don't kmow.

) You still don't inmow? In your mind, you don't
know whether Mr, Shem ~~ you have not =«

A I haven't mden any bodies.

Q And in your mind, ym are not uénvinced that
Mr. Sheas is no longer living; is that right?

A (Pmm.) Thet's vight.

MR. RANAREK: Thank yori,

THE COURT: Any rediveci?

| MR. MANZELIA} Thank you, your Homor.

>R

REDIRECT BXAMINATION
BY MR. MANZELLA: | .

g Mr. Poston, at the time that you heaxd My, Mangon
make the statements with rvegaxd fo Shorty Shea, were you
taking drugs at that time? |

A No.’

Q Were the == were you under the influence of sny
drugs at the time that statement was made?

A Ne, ‘

Q Do you racall when it wag that you last kodk

| drugs prior o the time My, Mapgon arrived at Bazker Rauch?

A It was in March uﬁ %‘95’9.

Q Aud ym at:pppnd; tlkihg drugs for that <~ for =« |
at least, from m ‘Persod 'of Mareh, 1969, t411 Gotober of 697 [

A Uhie= ¥ took r.sn dee :tn S!ptmb&m - |

an

'l. ."'.‘

’ i".l ':' - .
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Shorty Shea?
A It ws ﬂﬁtam
Q Hawmhw howlmgafte:? e
A Oh, I don't lmow the axaﬁt t:;lm It was about <= |
Q Was it the same day or wes it -~
A No. It wag ~- it was & wesk bo two weeks latex.

Q OFf 19 ~«

A of '69, yes. |

Q ALl right, was that before or after or duving
the statement that Mr. Manson made with regard to killing

"1"-
r .
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14a-1 1 ) Now, do you remember talking to Sergeant Paul
@ 2 | Whiteley?

3 A Yen,

4 MR, KANAREK: Well, now, that's amblguous as to time,

. 5 | your Honor,

6 | Q  BY MR, MANZELLA: And did you talk -

1 THE COURT: The objection's overruled,

8 The answer may remaln,

9 | Q BY MR, MANZELLA: And did you -« and ¢3d you

10 tell Sergeant Paul Whiteley at any time about the statement
n | you heard Mr. Manson make?
12 MR, KANAREK: Objectlon, your Honor, on the grounds -~
13 may we approsch the bench?
. THE COURT: Yes, you iy,
. s | (Wheréupon ,,thg following proceedings were had at
16 the bench amorg Court and counsel, outside the hearin; of
Y | the Jury:)
B MR, KANAREX; Your Honor, this question is irrelevant,
¥ 4 immaterial; calls for hearsay; and there 1s no foundation for
20 this guestion at all,
2 THE GOURT; The People?
z [ . MANZELLA: 'we‘u the foundation is that Mr. Kanarek
2 | nas brought out ;hat ~-or‘ he was guestioning him on whether A
24 ‘

or neﬁ h& talked to Paul Watkins about the ststemant after
Manson made ths statemnnt U I P

3
' 31 ‘1

26 And xt’s tlehr trom Mr.‘Kanarek's T8 S~

#t | examination that hets tmy1n§ to show that the -— that this

statement, the fact 'af the statament i3 & Tabxrication,

¥ A S P .
R s

£,
3
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 told Whiteley, if he's golng to ferret out something sbout

. | Pavis, that's irrelevant and immaterisl to my examinavion,
2 | ’

. o
| fabricating this story?

He alsc brought out that the witness received
money for ¢elling what -~ the varlous tﬁings that he knew about
life with Menson snd the Family, And I an attempting to show
that he made & statement which was congiatent with his testimony
-- that he made & statement to Sergeant Whiteley on October |
13th, i4th and 15th, which was consistent with his tesbimony,
aﬁd which was prior to the time that he sbpke £o anyone apodt
receiving money for what he knew about the‘Manson Family,

MR, KANAREK: Your Honor --

THE COURT; And prior to his discussion with Watkins in
November or December?

MR, MANZELLA: Right,

MR, KANAREK: Well, that's -

MR, MANZELLA: And 1t's also prior to that discussion,
that's correct, a

MR, KANAREK: That's irrelevant and immaterial, what he

Watkins,

But what ﬁe ﬁald.whiteiey‘or what he told Ivor

the fact he told Whiteley,
. The gunestion was ..
THE COURT: You mean it would be immaﬁerial to show that |
this man related the story, prior to the time when he had a
motive to fabricste? Is that what éou mean?
MR, KANAREK: Ng, 09, What I am saying is ~-
. THE COURY; Hfli,jisnttzt your inference that he's

g

T T

. P : J
R .

U I e !
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~ Mr. Whiteley, RN

- might have; he might have talked about ¥r, Manscn's background

had received moneys for information that he gave with regard

MR, XANAREK: No, not that,
THE COURT: That's not your 1nfe§ence?
MR, KANAREK: No, My inference ls that --
THE COURT: It's a more or less recent fabrication;
ian't that your inferencae? |
MR, KANAREK: Not necessarily recent, But it's ... 1tts
something that nis .- that his drug-befuddled mind may have -
may have observed st tﬂab-time, or he thought he observed
it, or heard 1t at or aboué that tlme,
My questioning orly went as far as when he made
these statements, wﬁén he made as between himself and
Mp, Wetkips., -7
I didn't interrogate as to when he made this
statemqné to law enfq?éeﬁentiatffésrﬁ. I merely asked him

it

when he firat'épéﬁe‘ﬁbf; law enrbrceméhtuérficor concerning
;n\g.,“f g ﬁ
MR, MANZELLA: Coneerning who?
MR, KANAREE; .Ifmeéh‘ﬁéﬂcééniégfﬁr; Manson,
And thet was in October, I didn't ask him -~ I
didn't go into anything concerning the auhatanée or -« he

at the Spahn Raneh, I didn't go into ahything concerning that.f
MR, MANZELLA: Mr. Kanarek -- |
MR, KANAREX: Officer Whiteley and this man ~-
MR, MANZELLA: Mr. Kanarek did go into bhe fact that he

to Mr, Manson and the Famlily.

The only purpese I can se¢ in that questioning is

CieloDrive.comARCHIVES
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to show that -~ that has nothihg to do with drugs, certainly,
The only reason I could see for the questioning was to anéw
that he hed a motive to fabricate, ' |

MR, KANAREK: Well, that -~ that's got nothing to do
with recent fabrication,

THE COURT: The tenor of your guestion was that he was
storynteiling; and itzwguld seem to me to be a\coﬁsinhent
prior 3tatement.%v ! . .

MR KANAREK: No, ybur Honoy, Bu$ the Ampeachment has
to .do with tha mancy.; I ;’ ?;1 ;
' MR, MANZELLA: ‘That's the wmotive? .
MR, KANAREK: _'.;'h?.t,g:% rights.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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14b~1 1 MR, MANZELLA: And this ix & statement made prior to <= |
2 | MR, GANAREK: That's right. Thet's the motive to
3 fabricate in 19 ~=
4 THE COURT: The Court will permit the gquestion.
- 5 . KANARER: It's mot a recent fabrication, because
., 61 the motive waa in '69. .
7 - THE COURT: The Court 'ﬁili mrmitz the question:
8 | He may angwer .it; ‘
o | THE mmmm, gﬂu&cugh the sczeen m the detentim
© | room door) Xrvipg? ' A P
h ) (Whereupon & ﬂiscusgim off i:h& recm:d engued
L at the detention room doox bgt;wqm;‘th?fd,gfm&nt and
B Hr, Fanarek.)

14

(Wh@rs;pm,, the foilm pﬁc’mdﬁé& were had
in open courf, within the presence and hewring of
the jury:)

Q  BY MR. MANZELLA; Mr. Poston, do you remember
talking to Sergesnt Whiteley on October 13th, 14th or 15th
of 19697 ;

A 1 don't remembex the days, by that ndms ~- you
know, by the number, Bul I rvemewber talking to him in the
Sheriff's 0ffice in Inyp County,

Q And iy Shoghone in Inyo County? |

A Tes « |

Q . And did you talk to ~ to Sexgeant Whiteley
shorily after you left the Barkery-Meyers Ranch ares, and
whlked out?

MR, KANAREK: Objwt, your Honor. Assuning facts not

i5
16
17
18
19
20
21
22

23

2.
27

28
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in evidence. HNo foundation; ambiguous as to time, He's ==
THE CQURT: The woxd "shortly"” docs call for & ==
MR, MANZELIA: 1I'11 withdraw the question, your Homor.
Q Mr. Poston, did you i:dlk to Sergeant Whiteiey
after you left: the Bavker snd Mayam Ranch area?
MR, KANAREK: Now,. tha.t’a ‘Anbiguous as to time.
THE COURT: Ovc:;rulem

- . .
t . )
Yoot A

mE mms& z Yﬁ" . i ‘ \ . :;.;A ao \‘ | .
O BUMR. MANZELLA: And in ml&tim*m shen you
- ‘trz’ke th'oto E“.';* “ ? i zt

=

After you left Baﬁ;lr or }iaygra Rmeh nfea, you
told us you wént to Shoghone?

A Yes, |

Q  Vhen did you get to Shoshone in relation to when
youi left Bayker's Ranch?

ME, FANAREK: That's ambiguous. I would object to
that question on the grounds it's ambiguous, yoﬁr, Honoy.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITRESS: O¢tober the 2nd, 1969,

Q  BY MR. MANZELLA: Did you talk to Sergesnt
Whiteley -~ gixdke that. |

Do you know how long it was sfter you got to
Shoshime that you talked to Sergesnt Whiteley?

A Not exactly, But it wes after everyone had been
bugted up in the Wagh, the Family had been busted up there;
and we went through Inyo == or, to Independence; they ca¥ed
ug over thare.

Q ATL right. In velation to when -- gtxike thak.
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Wexe thﬁae‘::-_-;.wé um Mansin arrested In this
geries of arrests? o

A Yes. " o

Q And other mewbers of the Family were arrested?

A Ag far as I know, everyme up in the Wash wes
arrested, all of them. | .

Q ALl pight, In relation to these arrvests, vhen
did you talk to Sergeant Whiteley?

A After the arvests.

) How Long after?

A Vh - the Sheriff told e that thuy had made
one raid and came beck, another day, and said they had made
another one; #nd that the next day we would go to -= or, the
next day? 1'm not mure.

I think it wam aboul one or two days after the
second raid ~-

Q After the gecond raid -~ I'm morry.

A Yes, after the second raid was made up there,
that we went to Independence.

Q And you talked to Sergesnk: Whitsley, then, one
or two days afber the gecond one of the series of arrests?

A Ag nearly as 1 can remesber now, yeah.

Q Clkay. Aud when you talked to Sergeant: Whiteley
om that occagion, did you tell him about the atktemwent -~

MR, KANAREK: Object, youxr Honoyp ==

Q BY MR, MANZELIA: -~ you had hesrd Mr., Manson
ake?

MR. RANARER: Object. Leading aud suggestive,
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a conclusion. -
THE COURT:
THE WITNESS§
~ THE COURT:
THE WELINESS:

"; )
%

1T

LA :'
. ‘,_-'.,’ -
'

your I{mﬂr. ﬂo fomdatim; izmlavant, imtexinl; saiie:tt;ing’

.. ;,!,

ﬁverxuiedk
fo réppoﬁse*) .l

Do you want it read back?
Yeah.

THE COURT; My, Williems, please?

7280 .

ot L * -
.": v

',‘.‘

Yau my answer.

¥
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lie-1 1 | {Whereuppn! the record was read by the reporter
. 2 [ as follows: s .
3 | P « Okay, A&nd when you talked to
4 ‘ Sergeant Whiteley on that occasion, did you
! 5 _ %ell nim about ‘the’ statemmﬁ. , ;. “.you had heard
: 6 Mr, Manson make?") &
7 MR, KANAREK: ‘Tha{z s ‘an&‘siigfu%ua, your Honor, slso,
8 4 THE COURT: Ovcrruled Y'ou'mayp answer,
s THE WITNESS: ‘Yes, . . '
n Q BY MR, MANZELLA: Now, Mr, Peaton, do you recall

N | when it was that you first contacted someone, or somecne

Z | rirst contacted you with regard to being paid money in

13 | exchange for information?

14 MR, KANAREK: Objection, your Honeyr. That question is

ambilguous, as to who contacted who,

16 THE COURT: Overruled., You may answer,

17 THE WITNESS: It was the night after we had appeared

® | at chariie's preliminary; and then in -~ in Independence,

» G And do you recall what month $hat -~ atrike that, -
Was that in 19697

A Yeah, December of '69,

20

21

2 a Decenber of 15697
=, ‘ A Yes,
. # MR, MANZELLA: All right, Thank you. I have no
»  further questions, your Honor,
% 26
PN " RECROSS-EXAMINATION
2 .

BY MR, KANAREK:
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G Tou appeared at & preliminary in -- you say a
preliminary hearing in December of '65%2

A A§ - well, I don't know If it was a preliminary
héaring‘or what it was; but anyway, Charile was there, and I
was there,

q And did you -- you have - let me withdraw that,

You.hawé skaen to law enforcement people on how

many ocoalioﬁh Qonccrning Mr, Manson?

A (Pausyu) y ; ﬂon't‘kndwg rcaily. About ten
times, I think, ' ' i R

+) So msny fimes you Qanﬁt count ‘tem; is that right?

A Pretty close to Ll

MR, MANZELLA:, Tour, Honnr, that*s argumentativa

THE COURT: Sustalnaed,

Q BY MR. KANAREK: You've spoken ta Mr, Whiteley?

A Yes,

Q You've spoken to Deputy District Attorneys in Inyo
County; right? |

A Yeah,

& Deputy Dilstrict Attorneys In Los Angeles County?t

A Yes, S ' |

Q Mr, Guénther of the Sheriff's Dapartuept?

A Yes,

T Q And wembers of the -- and Los Angeles Pollce

. Department officers?

& I Gon't know 1f they were LAPD or what; I don't knoy
who -~ really, who's LASO and who's LAPD,

Q In fact, you have spoken tolaw enforcement people
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and prosecutors so many times that you can't tell us how
many exectly; is that correot?

A I think I could, if youtve got the time,
e Woli, take -~
A Do you wané‘ma £0 -~

Q Yes, 1r wou would think about that.

MRS mwzmm Objection, your Honor, It's not relevant,

THE COURT: 31151331;;:16@;* BT o
B R B I =

It's beeh asked and anawerad too.
Q BY MR, KANAREK wa, Mr.,m_
THE COQURT: Your best estimate at thin time was ten

- . .

times? TR

A |

THE WITNESS: Yes, sir, \
Q BY MB, KANAREK: Hr. Poston,'did you and Paul
Watkins sell some songs of Mr, Manson's?
MR, MANZELLA: Objection, your Honor, This is beyond the
scope of redirect examination, |
MR, KANAREK: It goes to -~
THE UQURT; Sustained,
MR, KANAREK: It goes to bias and prejudice, your

Honor,

THE COURT: All right, I'll change the ruling and

'_permit you to answer,,

THE WITNESS: No,

Q BY MR, KANAREK: You took no music of Mpr, -- of

| Mr, Manson's and tried to sell it?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, The question has

been asked and answered,

CieloDrive.comARCHIVES
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N U A]
' S

& . B{ yﬁ; KANAREK: DPid you try to sell any songs
of Mr. Manson's, -- ‘

- v iy

B IR TS R
] wl'yéu!;nd}ﬁr. ﬁatkins? -
L Me. T 3' :
aQ Bever aid, In ~- do you pave -- d1d you have

any conversations wtth.Mr; H&tkiﬁs and M, Crockett, concerning
Mr, Msnson and Shorty Shea?

A The first night, we did talk about 1%, yeah,
And we had -~ and we have sometimes -— & few times sifice then; |
but we didnt't disouas ~= L don't know; it wasn't radily 8 |
discussion, because we didn't say -- well, you know, get 1t
up &8 & pro and con uituation.. It was Just what was said,
what we heard, and whether of not we belleved what we heard.

Q At any time when you were in the presence of
Paunl Wetkins and Paul Crockett, when you discussed Nr,
Shea and Mr, Manson, was there a person named Tom Phillips
present?

A, I don'¢ know if Phil was there when we were talking
about Shorty or not, I don't know if he ever got in on any

of those, 1f he was ever there,

CieIoDrive.oomm%CHWEQ
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15-1 o 9 Mr. Phillips was at the Barker-ieyers' Ranch area
. 2 | in 1969, September and Qetober, 1969, iz that correvt?
3 A T think it was Sepbember., I'm nob sure if it was

4 September when Fhil came.

5 @ And when he came there he was in the immediate

al)

6 ~ presence of youraelr ana Mr crockett and Mr, Watkins at times
4 vhen you diseua;ed M, Manaon, is that right?

8 : : S
‘ A fﬂah'g . T "‘ Loy v

i
w

9 | Q wa, did yow discuss alter Ifr. Manson wes arrested,
¥ 1 in the presence of Mp, Watkins and Mr, Orockett and yoursell; |

. '
L] T

1 was Mr, Phillips present?
. . A Would you restate it, please? .
B & Surely.

1 At a time when you, Paul Watkins, and Paul
. » Orockett, were present, was Nr. Phillips present after

1 Mr, Manson was arrested out in the desert area, Meyers'-

7o Barker's Ranch area?

o A Was Phillips thére or was he Just with us?

19

Was Tom Phillips present after Mpr, --
26 |

i

Yes,
21
~= Ny, Manson was arrested?

Q | Well, was he in the lmmediate presence of yourself?
® A Do you mean in Barker's Ranch?
f A G Anywhere where you w-
2 A Yeah,
% G Mr, Watkins and Mr, Crockett were present?
. * A Yes,
25
Q
&
Q
A

Yes,
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Q After Mir, Manson was arrested, did yeou discuss
Hr, Manson and Mr, Shea in the presence of Mr, Phillips?

A I don't recall talking about Shorty to Phil,
because Phil didn't evén know him, as far as I knew, It
wouldn't mean anything to him,

Q My question is, not whether you directed your
language to MNr, Phillips - |

| A That's whaﬁ I am saying, I don't think we did,
I'm not sure, | ' |

Q My question is, did you discuss the matter -

A I know,

Q ~- at a time when Mr, Phillips was present? Did
you, Mr, Crockett, and Mr, Watkins, discuss Hr, Manson and
Shorty Shes after Mr. Manson was arrested at a time when Tom
Phillips was present?

A Not that I recall,

Q But Mr, ~- Mr, Phillips wis present after
Mr. Manson was arrested at the Barker-Meyors'-Banch.at the
desert area, is that right? | |

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, that's compound,

THE COURT: Suata;nﬁd;

MR, M@N;QLFA;';qya-dégert ared,

Q B‘Y MR, ‘KANAREK; Was Mr. Phlllips in your presence,

and the pregenee an Paul H&tkinQ? and ehe presencge of Paul

Crovkett, artaﬂ Mr. Manson was arreated in the Barker‘Swmuyers!

3

Ranch area?

A After Charlfé was arrested in the Barkerts Raneh

. " .
¥ . LA TS oAt t
L .

area? A A -,
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& . Yes, ,

A Phil was with us, yes, He did come and visit
once or twice, | _

q Now, you say that you spoke to Officer Whiteley
on the 13th, the 14th, and the 15th, is that correct? You
Bpoke -~ let me withdraw that.

Did you speak with Officer Whiteley on three
successive days concerning Mr. Manson after Mr. Manson was,
gs you pubt it, busted?

A . No,

(] Well, on how many different daye did you speak
with Mr, Whiteley coneerninghMr. Manson mfter Mr, Manson was,
as you put it, busted?

A Uh, the day we went -- or we were talled to
indepehdence, that evening, we talked to -« or I talked to
HMp. Whiteley,

Q You talked to Nr, Whiteley for how many hours?

A I don't think it was more than one hour,
R You spoke with Mr. Whiteley for an hour?
A About, ;I'm not sure,

*
qQ 1 sec.' And on that occasion did you speak 6 -~
or, I'11 wi!;hcfraw that.
3 Afte? nr. Manaan was- arrestcd did you speak with

any othar law: @nforeemnnt 6£ticer goneerning Mr. Mansont

A When do you mean?. -

S There in: tha Indepenﬁence Death Valley, Shoshone
area, O I ST I

A Yea‘liA . |
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41 How many hours did you speak to these other

officers?
MR, MANZELILA:

not in evidence,

Objecbion, your Honor, 1t assumes a fact

THE COURT: Oveprruled, you may answer,
THE WITNESS: <Do you nean all told? How many hours did
we talk or just on this one occasion? 4

Q@  BY MR, KANAREK: All told, after you -- after

¥Mr, Manson wae srrested?

A All told, maybe flve hours,

' Five hours?

& Yean, '
Q Now, when you spoke -~ when you spoke with

officer Whiteley, who else was present? .

A Uh, Guenther -~ I think that's his name, and &
matron, I don't know her name,
& Matron?
A Uh-~huh .
qQ Ky, Guenther.
By a "matron," what do you mean, Mr, Poston?
& Un, a lady cop,

I
. -
-y
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15a-1 1 Q And Mr, Guenther and Mr, Whiteley were all
.-‘ 2 together, 1s that right? .
3 A Yes, o
. 'MR. KANAREK: 'ﬂﬁiﬁ,'ybur Honor, I wonder if I might
) 5 | approach the bengn?:
. 6 | THE COURT: No, you may-mot, ;¢
7 " Go on with‘your quantioning.‘“"”“
8 1 MR, KANAREK: Wellf your Honpr, that'a what I wanhted to

9 approach the bench ooneerning.

10 THE COURT: Well, go &head and ask your next question,

1 WR, KANAREK: Well, in order to do that, I need certain

2z information which has not béen supplied me, your Honor,

¥ | THE CGOURY; You mey not approach the bench, Go ahead,
H MR, KANAREK: Well; then, your Honor, I have o further
- questions, but I ask that this witness not be excused at this

16 1 tige,

'17 THE COURT: The Court intends to eicuae_ them, unless
B you have further queatigns, ,
v MR, KANAREK: Well, your Honor, then - ﬁhaﬁ'a the
20 i reason I wanted to approach the bench, I was supposed £0 bew— |
2t THE GOURT: You may approsch the bench,
= {(Whereupon, 'the following proceedings were had &t
® | the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
24

. Jury:)
25 .
MR, KANAREK: Well, your Honor, I wish to hLave these

transeripts, in view of the faet that he's brought -
27
.- THE COURT: What transcripts?
28 .
MR, XKANAREK: This testimony in the Grogan trial, The -

o= ot e s 2 o o
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same thing as Mr, Watking,

THE COURT: You haven't procured them yet?

MR, KANAREK: No, your Honor,

THE COURT; #And you don't have them?

MR, MANZELLA: No, we're in the same situation, I
gon't hayve the last few transordipts., I know {hey are
avallable, I just don't know where they are because we haven’t’
used them in so long, |

THE COURT; I asee,

MR. MANZELLA: ' We. checked -~ My, Kanarek and I locked'

around my office tbday.
THE QQURT' I'm not gping to ask himAbo come bagk,

I Ch 1 'i ’-o
aed . A R 1--.

ordef him back T ﬁ";,;j;: o
MR, KANABEK. Well I'm aaking that he not be exeuaed
THE COURT: Tha Gourt 1B gbing to excuse him,
What you are doing 13 speculating that there might
be something in the tranaéripbs - [
MR. KANAREK: No, not a matter of —-
THE COURT: =~ that might be different from hisz
testimony that he is giving at this time,
MR, KANAREK: It is not a matter of speculation.
THE COURT: You could have just as easily have éo%ten
it from Mr. Denny, |
MR, KANAREK: I qannot know what particular -. what
particular witness Mr. ﬂagsella is going to call next, and
the point 1z we have been denied this,
THE CQURT: Do you know what this particular --
MR, KANAREK: I don't know what witness you are going te
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1 | call next,
. ' 2 THE COURT: Who are you going to call next?
3 MR, MANZELLA: Next, I'm going to call Sergeent

4 Whiteley for digging up the ransh. I'm going to call Karen

5. ‘ Nelson from the Leslie Salt Company, and James Pursell, a CHP
. 6 officer that made the arrests on October 10 and 1l2th at the

7 { Bérker'a and’ M’éygrs' Ranch, I'm going to call Johnny Swartz -\
8 f MR, KANAREK: That's noé my point. '

9 [ _When I say nam:# o+ & G416 not know he was golng to
0 | oall Mr, Poston at the t‘j.mé ke 'was going to call him, at

n the time he was, going;‘t‘.d: ?céi; Mr, Watking, It is & denisl of

equal protection and due process of Mp, Manson for the

13 District Att}a'rx?:ey to 'é;o_"tf ;t;ﬁq;a : ﬁop;.faand “fd?‘ .I)l?ﬂ_',lﬁo more or
% 1 1less have to -- - L _ . '
' 5 THE COURY: You mean ;tq:- fbhe bi-a;tqix;'ieﬁ Attorney to have

© | the coples of direct examlnatfon -- the direct examination and

1 cross-exanination?

8 | M. KANAREK: Of the Grogsn trial.

b THE GOURT: In connection with this witness?

20 MR, KANAREK; That's right, it makes it an unfair

Z | sdventage without supplying us with these things in these

2 | matters, especially since Mr. Manson is indigent and --

% 'HE COURT: 8o far as I know, Mr. Manson is not

2 indigent. And he i3 represented by counsel, It is not a

e

» 98T appointment. )
" 2 MR, KANAREX: That doesn't mean thab -
. 27 THE COURT: The Court has hot heretofore o¢rdered that
% |

~ the taxpayers pay for -~ Or the County pay for the transcripts

gt et A R
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of the Grogan proceedings, however, I do belleve that it

could have been available to you had you taken the time and
energy to get to Mr, Denny and to have found them,

MR. KANAREK: Well - .

THE COURT: This time I am going to excuse him unless
you have rurther'orcsa-exnmination. This man -—-

MR, FANAREK: Well, then, I_ask}thaﬁ h&‘?q#orderad back
for, say, about e ;;;',; A A L ‘

THE COURT: I'll aak him to be on call¢ ,

MR, KANAREK: No, but the point 1#, 'we want him -

(Whereupon, the rollowing prqcegdinss wers had in
open court within the pr?sence ang hearing of the jury:)

THE COURT: Ladies and gentlemen, the court will recess
until 9:30 tomorrow morning.

Remember the admonition, you are admonished that
you abre riot to converse amongst yourselves, nor with an&qne
else, nor permit anyone to converse with you on any subject
connected with this mabter, nor Are‘you fo form or express
any opinion on it until it has finally been submitted to
Jou, |

Now, remember, too,.the admonition that I have
heretofore given to you, concerning publicity, you arse %o
take affirmative steps 0 avold any mention in any of the
news medla of My, Manson or any ~- or this case or anything
to do with My, Hanson,

9:30 tomorrow morning, everyone,

All right, good night,

{Wheresupon, at 4:25 p.m, the jury retired fronm

.....
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" in the event -- where do you live,ln Los Angeles?

the courtroom, and the following proceedings were had:)
THE COURT: A1l right, Mr. Poston, would you keep your-
s¢lf on call,
You are excused tonight, but keep yourself on call

THE WITNESS: No, I 1ive in Inyoc County. I'm not going
to be leaving, becausé I came down with another guy that's
supposed to go on,

THE COURT:

Do you think you can come to court?

We're staying at the same place,
Make yourself avallable tomoxxrow,
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THE WITNESS: Am I excused? _

MR. MANZELLA: Your Honor, he'll be back tomorrow,

THE COURT: If yoy are down here with other witnesses,
comne back tomorrow,

MR. KANAREK: Well, will your Honor order him back?
We are asking He not be excused,

THE ©QURT: Will you call Paul Watklns in here?

MR, KANAREK: Your Honor - _

(Whereupon, there wax & pause in the procesdings

while the witness Paul Watkiris was brought into the scourt-
room,)

THE COURT: Mr. Watkins, the Court will order that you
come back tomorrow morning at 9:30.

MR, PAUL WATKINS: Okay.

THE COURT: 9:30 tomorrow morning, and you are both
excused for now,

MR, KANAREK: Is Mr, Poston ordered back tomorrow
morning 2t 9:302 ¢ ' ' |

THE COF?T:;gH;, he is not, He can keep himself on
cell, . R

LI,

‘ The Gﬂurt hasg asoerQined --f
You are excused now, ' '
Nr, Manze;la.._,} M'ﬁ
MR, MANZELLA: Xes, your Honor,

THE QOURT: M, Kanarck han.auked that the Diatriet

- Attorney provide him with a tape of -~ from the - Mark

Armeson, the tape of Mark Arneson's interview with the
investigating officers, if you have it,
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MR, MANZELLA: All »ight, if we have one,
'ﬁﬂﬁ COURT: And the Court is disposed to order that
thut be made available to Mr, Manson and Mr, Xanarpek,
$hat ia é tape which Mr. Kanarek -—~ you probably
previouslylhear it, have you not?
MR, KARAREK: Thét 1s’c0rrtct.
There sre certaln aspects of It —- we want to

play it in court,

THE COURT: The Court is -- the Court, before it will ~- |

MH, KANAREK: Certain portions .-
THE COURT: ~- before the Court will allow the playing

Vv

of the entire tape,. & ~ '

MR, 'KﬁkAnﬁﬂxifﬁb; the entirve tape, All we want #re a
few -~ aeveral paasqgea which will be very - brief and we can
get them lined up, and w;&can eoogeratﬂ yithfﬁr. Whiteley,
He wants ~- el

MR, MANZELLA; I wasri't transchided,

MR, KANAREK: Ro ¢it ﬂaﬂn’t transcribed

THE COURT: Well then you will have to delinéate the
portiong that you want to play and the Court will ask -~
and the Court will order, and does order that the District
Attorney cooperate with Mr, Kanarek and see thet those -. that
tape 13 made available to him so that he can use whatever
gectlions he wishes to offer, Whether or not they are
admissible, the Court will determine at a later time,

¥R, KAN&BEK: Yes, your Honor,

The point is ~-

THE QOURT; And the defendant is asking that a Charles
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Black be subpoenaed from Stite Prison to testify, I will
do that in the event that you present to me an arffidavift
indicating the materiality of the testimony.
The Court has ordered that Hobert Beausoleil
and an Ernestiﬁhppard.bq reﬁained here in the County Jall so
that you may have acceggftn them, I understand you wish to
use them as Mi’cneaﬂp?eﬁ,;"' 'c:oi-rect, Mr., Kanarek?
MR, KﬁKAREk{i Yes, we wish ©0 have them available, yes,
your Homor, | . . oo o4
Tﬂﬁ COURT: Nbﬁ,'yéﬁtvé.indichte& t6 me that you would
alzo Iike to have Phyllis Shea subbosnaed, and the Gourt is
inclined to grant that. And I think you needed some
information w- you abdhhﬁe ﬁhe kﬁdﬁlgdéi of the whereghbouts
of that witness?
| MB. KANAREK: I don't have her pregise -- I know the

general area that she llves in, but I do not know exactly where

she lives, &our Honor,

THE COURT: If the People have that information, the
Court would ask that they disclose it to Mr. Kanarek,

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,

THE QOURT: Do you?

MR, MANZELLA; The first I heard of Phyllis Shea wes
when I saw that document that Mr, Kanearek --

THE COURT: You mean the sult for wrongful death?

MR, MANZELLA: On behalf of Phyllisg Shea,

THE.GOURT:l On behalf of Phéllis Shea or one of her
children,

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,

v,

it on gt ik
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5

MR. KANAREK: Ne¢, 1t wasn't a sult, 1€.waa & petition
that she be made guardisn ad litem, . '

THE GOURT' : think. that was 1%,

MR 1AHZELLA~ It was againat Mr, Manson and Mr, Davis
and Mr.’Grosan, your Honor I+ aounded like a lawsult,

¥R. KaNAREK* Nb, it wann’t the lawsuit itgell, it was

L]

a petition, ; L

THE COURT: 1£%wa$ é,patiﬁibn-on behalr of the minor?

MR. KANAREK~ That, ﬁhﬁ be, appeinted guardian ad 1iten,

THE COQURT: And apparently that appointment has been
made and there i1z a suit pending?

MR, KANAREK: That is correct.

But would your Honor's order concerning the Mark
Arneson matter .. would that include tha; the prosecutlion
furnish us with the recorder that fits that tape, that it ia
all one-paékaga?

MR, MANZELLA: I will bring the tape recorder Yo court
and he could.pléy it then, #o 1f any parts of it are relevant,
and he wants to introduce it and they are admissible, it would
be avallable for him to play 1t, We will bring it to court,

MR, KANAREK: The tape, plus the recorder, plus the
instrument that plays it,

THE COURT: The Court so understands and I belleve the
District Attorney understands.

Now, before we terminate thiz, you've asked that
Linda Kasabian be ordered here,

The Court belleves, having again talked to the
clerk of the court in Judge Alexander‘s department that thexe-
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was no subpoens issued from that depsartment for Linda
Kesabian, She would therefore have not been immune from the
service of process, though she came from out ol state, and
I do not belleve that the more or less general agreement
between Linda Kasabiaﬁ and the -~ and her counsel, and the
District Attorngyisgorfice that Bhe—would appeay here in
Los AngélékAin connection with eny further prosecution 1is -
suffici;ﬁtﬁto.wa#réntaﬁh& contention thqg she was under
service of process at the time that she did appear here and

when you served her;initpé,nghégicourthouse,
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S0 accoxrdingly, the Court will order that ah
and does ordeﬁ that she appear here.

And you should_nw you, Mr, Kanarek, however,
should pame the date, I'l1l confer with you later in

donnection with that.

14

MR. KANAREK; Thmlé you, your Honor,
THE'Cﬂﬁgwi. fiow, is there any other matter you wish to

raise? ‘ o J o
= 4. A R S B RS R

MR, KANAREK: |No¥iat this ime. .. .-
THE DEFENDANT: (Fram withi? the detention room door)

t it I“'

.

1

Yes, - |
THE CQOURT: Now, in conngctian with - tho so-called
Grogan transcripts, the courb'n‘not going to postpone thls
matter in order to ¢all these witnesses back for you %o
cross~examine on something ~- just on the -~ I wlll not call
them back just on the proposition that you put forth that

you may want to cross-examine, after you've read that

transcript,

The Court will tell you thet you should make it
your business to get to that transeript,
MR, KANAREK: I am, your Honor, I am right at this
instant, your Honor. .
THE DEFENDANT: (From within the detention rooum door,)
Your Honor? Judge, sir?
THE COURT: I hear Mr, Manson calling from the
detention tank,
Mr, Mansella, will you wait Just a minute?
Do you want t¢ find out what he wants?.
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{Whereupon, a discussion off the record ensued
at the detention room door, through the screen, between the
defendant and the bailiff.) '
THE COURT: Will you see to your client here, MNr,
Kanayek? |
(Whereupon, a dlscussion off the record ensued
at the detention proom door, through the scoreen, between the
defendant and Mpr, Kanarek, while another discussion off the
record was had at the benth between the Court and the bailifr,
followed by another disgussion off the record at the bench
between the Court and Mr, Kanarek.)
THE COURT: Well, what Mr, Manson wants you t0 do is
not perhaps what you should do, You are‘the attorney in
the matter, and you run it, If -~ 1f Susen Atkins' testimony
would be materlal, and you belleve it would be relevant and
material for you to present in the course of the defense,
the Court would assist you in Eatipg that she's brought here,
But you'll have to submit the ususl papers in .
connection with that, '
MR, KANAREK: Yes, your Honor, .
THE DEFENDANZ: (prom within the detentilon room door,)

‘Can I get another lawxerz

THE - BGURT ,we ﬁre 1n recess,
THE DE&‘E&MNT. (}"‘rgm within ghe dgtention room doox.)
Saactacl Fadhx SO E:

%

Your Hpnor? Sirﬁsn'.’m e A I

[ -~ .

CWhereupon,mat Ha35 p,m,, an adjournment was
taken until 9:30 a,.m,, +uesday, Sepgembcr 21, 1971.)

\ -

s
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